
استاندار اصفهان تأکید کرد:   

نقشه راه جمعیت اصفهان تدوین شود

سرقت هالیوودی از 
خودروی حمل طلا 

در اصفهان

مدیرعامل باشگاه سپاهان: 
نگران چمن نقش  جهان نگران چمن نقش  جهان 
بودیمبودیم
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افزایش ۴۰ درصدی قیمت شوینده ها در انتظار 
تصویب سازمان حمایت

۱۵۰ هزار واحد مسکونی در اصفهان ظرفیت نصب 
نیروگاه خورشیدی دارد

 وضعیت سیاه طلای سرخ 
 کاهش ۵۵ درصدی ارزش صادرات زعفران ایران در سال۲۰۲۳ 

 گردشگری زمستانی اصفهان؛ فرصتی طلایی که از دست می رود
استراتژی کیلویی چند؟!
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

 شنبه ۲۹ دی ۱۴۰۳
 ۱۷ رجب  ۱۴۴۶
 ۱۸ ژانویه  ۲۰۲۵

شماره ۴۲۷۹
۸ صفحه

سال چهاردهم
قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

استاندار اصفهان با تأکید بر مشخص شدن وظیفه هر فرد و دستگاه در 
راستای اجرای قانون جوانی جمعیت گفت: نقشه راه جمعیت استان باید تدوین 
شده تا سهم و وظیفه هر دستگاه مشخص و برنامه ها و گزارشات لازم در این باره 
ارائه شود؛ همچنین سهم هر شهرستان به منظور پایش عملکرد فرمانداران باید 
تعیین شود. طبق قانون گزارشــات مربوط به عملکرد هر دستگاه در هر 6 ماه 

یکبار به سازمان بازرسی اعلام و ترک فعل ها مشخص می شود. 
مدیرعامل باشگاه ســپاهان با اشاره 
به اقدامات توسعه ای و زیرساختی 
باشگاه ســپاهان ابراز کرد: نگرانی 
زیــادی در خصــوص چمــن 
ورزشگاه نقش جهان داشتیم، 

اما این نگرانی را  ...
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شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

آگهی برگزاری مناقصه عمومی

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایی به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومی به پیمانكاران واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین )ریال(مبلغ برآورد )ریال(محل تامین اعتبارموضوع مناقصهشماره مناقصه

403-4-326,3
عملیات نصب انشعابات و تعویض 

26,536,944,8401,326,847,000جاریکنتور آب در منطقه لنجان

403-4-368
عملیات بهره برداری فاضلاب 

126,632,435,6026,331,621,000جاریمنطقه چهار اصفهان 

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق۲۹۲ تاساعت13:00 روز شنبه به تاریخ 1403/11/13
تاریخ گشایش اسناد مناقصه : از ساعت 08:00 صبح روز یک شنبه به تاریخ 1403/11/14

دریافت اسناد سایت اینترنتی
WWW.abfaesfahan.ir شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات
شماره تلفن گویا: 35132338- 031

نوبت دوم

آگهی مناقصه مرحله اول

ایرج بنائیان- شهردار  دستگرد

چاپ اول

م الف: ۱۸667۸5

بدینوسیله شهرداری دستگرد با توجه به مصوبه شورای اسلامی در نظر دارد نسبت به طراحی و خرید و نصب و اجرای سازه و پوشش سقف گنبدی شكل 

چند منظوره اقدام نماید لذا شرکت کنندگان در مناقصه می توانند جهت دریافت اسناد به سامانه ستاد تا آخر وقت اداری مورخ 1403/11/04 مراجعه و 

تا تاریخ 1403/11/14 نسبت به بارگزاری پیشنهادات در سامانه اقدام نمایند. 

زاینده رود را دنبال کنید

zayanderoodonline.irzayanderoodonline.ir

هشدار مدیرکل 
تعزیرات حکومتی 

اصفهان به کم فروشان 
و گران فروشان

بالاترین میزان 
فرونشست در 

 اصفهان را در
ناحیه ۵ داریم 

۷۹۲ اخطاریه 
زیست محیطی برای 
واحدهای آلاینده در 

اصفهان صادر شد



شنبه ۲۹ دی ۱۴۰۳ / ۱۷ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۸ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۹

بهداشت فردی در نانوایی های اردستان ضعیف است
مسئول بهداشت محیط شبکه بهداشت و درمان شهرستان اردستان گفت: ورود افراد متفرقه به نانوایی 
و نداشتن بهداشت فردی بیشترین مشکلات و ایرادهایی اســت که در بازدید از نانوایی ها مشاهده 
می شود. سید ابوالفضل میرابوطالبی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: در راستای نظارت بر سلامت 
محیط و ارتقای کیفیت خدمات عرضه نان، کارشناســان بهداشــت محیط مرکز بهداشت شهرستان 
اردستان از ۱۴ نانوایی در سطح شهر اردســتان بازدید کردند. وی افزود: این بازدیدها با هدف بررسی 
وضعیت بهداشتی محیط کار، رعایت اصول ایمنی، بهداشت فردی کارگران و بهداشت مواد اولیه صورت 
گرفت. مسئول بهداشت محیط شبکه بهداشت و درمان اردستان ورود افراد متفرقه به نانوایی و نداشتن 
بهداشت فردی را از بیشترین مشکلات و ایرادهایی عنوان کرد که در بازدید از نانوایی ها مشاهده می شود 
و گفت: نیروهایی که در فضای نانوایی کار می کنند باید بیش از هر قسمت و شخصی بهداشت فردی 
خود شامل لباس، روپوش، کفش، ناخن و حتی موی دست را رعایت کنند، ولی علیرغم تذکرات لازم 
بازهم این موارد رعایت نمی شود. میرابوطالبی با بیان اینکه کارشناسان بهداشت محیط در بازرسی های 
دوره ای که انجام می دهند میزان نمک، مخمر آزمایش می شــود، گفت: از دیدگاه بهداشتی چنانچه 
پی اچ نان بالاتر از ۶٫۲ باشد این نان از نظر کیفی زیر سئوال است و چنان چه از این میزان بیشتر باشد، 
مشکوک به استفاده از جوش شیرین، تخمیر ناکافی و یک سری نقص های دیگر است. وی اظهار کرد: 
 C مشکلی که در نانوایی ها وجود دارد آردها کیفیت مطلوبی ندارد و نانوا مجبور می شود به جای ویتامین
برای فرآوری بیشتر خمیر نمک اضافه کند که خلاف است. مسئول بهداشت محیط شبکه بهداشت و 
درمان اردستان گفت: در جریان نظارت های صورت گرفته شش واحد نانوایی به دلیل تخلفات به اداره 
تعزیرات معرفی و یک مورد اخطاریه ۴۸ ساعته صادر گردید. همچنین، ۲۹ نفر از افرادی که در نانوایی ها 
فعالیت می کرد به صورت چهره به چهره آموزش لازم را فرا گرفتند تا با اصول بهداشت محیط بیشتر آشنا 
شوند. میرابوطالبی در خصوص گلایه برخی شهروندان درباره استعمال دخانیات در واحدهای نانوایی 
گفت: مصرف دخانیات در هنگام پخت نان در نانوایی ها شدیداً ممنوع است و با آن دسته از واحدهای 

نانوایی که متصدیان آن هنگام پخت نان از سیگار و دخانیات استفاده کنند برخورد قانونی می شود.

 کشف ۱۳ میلیارد ریالی بادام هندی قاچاق در شاهین شهر
فرمانده انتظامی شهرستان شاهین شهر از کشف بیش از یک تُن و ۶۰۰ کیلو بادام هندی قاچاق به ارزش 
۱۳ میلیارد ریال در بازرسی از یک منزل خبر داد. سرهنگ هادی کیان مهر، در گفت وگو با »فارس« اظهار 
کرد: مأموران انتظامی شهرستان با بررسی های میدانی و دقیق از دپوی مقادیری بادام هندی قاچاق در 
یک منزل مطلع و بررسی موضوع را در دستور کار خود قرار دادند. وی افزود: مأموران پس از شناسایی 
محل و کسب اطلاعات لازم طی هماهنگی با مرجع قضائی از این منزل بازرسی که طی آن بیش از یک 
تن و ۶۳۰ کیلو بادام هندی خارجی که فاقد هرگونه اسناد و مدارک معتبر گمرکی بوده و به صورت قاچاق 
تهیه و در محل دپو شده بودند را کشف کردند. کیان مهر با بیان اینکه کارشناسان ارزش اقلام مکشوفه را 
بالغ بر ۱۳ میلیارد ریال برآورد کرده اند، گفت: در نهایت این بادام هندی های کشف شده به سازمان اموال 

تملیکی انتقال و فرد متخلف به همراه پرونده به اداره تعزیرات حکومتی معرفی شد.

بادام کاری در ۲ هکتار از اراضی حاشیه شهر سمیرم
در راستای پویش ملی کاشت یک میلیارد درخت، دوستداران منابع طبیعی دو هکتار از اراضی حاشیه 
شهر سمیرم را بادام کاری کردند. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، رئیس اداره منابع طبیعی سمیرم 
گفت: بذر هایی که در این نقطه کاشت شد از نوع بذر بادام کوهی، بادام آمارا و اسکوپاریا و ارژن است که 
با بوم منطقه زاگرس سازگار و به صورت دیم کاشت می شود. سیدحسن فاطمی هدف از کاشت بذر 
درختان جنگلی را در مناطق مختلف شهرستان رویش جنگل، تثبیت خاک و جلوگیری از فرسایش 
خاک بیان کرد و افزود: درختان بادام دیم و ارژن از درختان بومی منطقه و با شرایط آب و هوایی این 

شهرستان سازگار هستند.

مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان اردستان خبرداد

اختصاص یک دستگاه آمبولانس به ناوگان اورژانس اردستان
مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان اردستان از اختصاص یک دستگاه آمبولانس مجهز به تجهیزات کامل 

پزشکی، به ناوگان اورژانس پیش بیمارستانی این شهرستان خبر داد.
محمدعلی گلی در حاشیه تحویل یک دستگاه آمبولانس به پایگاه اورژانس ۱۱۵ اردستان در گفت وگو با »ایسنا« 
اظهار کرد: با توجه به نیازی که در حوزه حمل و نقل اورژانس شهرستان اردستان وجود داشت با پیگیری نمانده 
مردم اردستان در مجلس شورای اسلامی و مساعدت دانشگاه علوم پزشکی استان، یک دستگاه آمبولانس 
»تویوتا« به اورژانس ۱۱۵ اردستان تحویل داده شد. وی با بیان اینکه برای خریداری این آمبولانس به همراه 
تجهیز آن حدود ۸۰ میلیارد ریال هزینه شــده اســت، افزود: امیدواریم با توجه به کویری بودن، پراکندگی و 
محرومیتی که در این شهرســتان اســت با تجهیز ناوگان خودرویی شهرســتان بتوانیم خدمات بهتری را به 

متقاضیان انجام دهیم.
مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرســتان اردســتان تصریح کرد: با توجه به اینکه برخی آمبولانس های این 
شهرستان حدود ۲۰ ســال قدمت دارد و بخش زیادی از آنها فرسوده شده اســت مبلغ ۱۰ میلیارد ریال برای 

بازسازی آمبولانس ها اورژانس اختصاص داده شد.
گلی با اشــاره به اینکه نگاه مسئولان شهرســتان به حوزه بهداشــت و سلامت بســیار مثبت است، گفت: با 
پیگیری های صورت گرفته حدود ۱۰۰ میلیارد ریال دیگر جهت تجهیزات بیمارســتان شهید بهشتی اردستان 

شامل اکو قلب، دستگاه اتوآنالایزر و... تخصیص پیدا کرده است.

کمک ۳۰۵ میلیارد ریالی خیرین حوزه سلامت
مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان اردستان استفاده از ظرفیت های خیرین در حوزه بهداشت و درمان را 
یکی از بخش های مهم این شــبکه عنوان کرد و گفت: با پیگیری های صورت گرفته مبلغ ۵ میلیارد ریال برای 

بازسازی و تجهیز خانه بهداشت روستای باقرآباد توسط خیرین هزینه شده است.
وی تکمیل و تجهیز بیمارستان شهر زواره را یکی از نیازهای مردم بخش زواره عنوان کرد و گفت: با تفاهم نامه ای 
که بین خیرین انجام شده حدود ۳۰۰ میلیارد ریال برای این مرکز درمانی اختصاص گرفت که تاکنون حدود ۵۰ 

میلیارد ریال هزینه شده و مابقی طبق تفاهمنامه انجام خواهد شد.

گلی در خصوص گلایه نیروهای شرکتی بیمارستان شهید بهشتی اردســتان درباره معوقات حقوق و مزایای 
خود گفت: با توجه به مشکلاتی که در سطح کشــور وجود دارد و مسائل و مشکلات اقتصادی و مالی که وجود 
دارد، دانشگاه علوم پزشکی استان و طبیعتاً شبکه بهداشت و درمان اردســتان هم از این اتفاقات بی نصیب 

نبوده است. 
وی افزود: اولویت اول شبکه بهداشت و درمان پرداخت های پرسنلی است، ولی نیروهای شرکتی چندین ماه 

حقوق معوق دارند که تلاش خواهیم کرد در روزهای آینده بخشی از طلب این افراد را پرداخت کنیم.

مدیر عامل آبفا استان اصفهان از اجرای لوله گذاری 
آب نهضــت ملی مســکن و نیز تأسیســات آب و 
فاضلاب مجموعه مســکونی خیرســاز پردیسان 

خمینی شهر در آینده ای نزدیک خبر داد.
به گــزارش »مهر«، ناصــر اکبری در نشســتی با 
فرماندار و نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس 
شــورای اســلامی اظهار کرد: با اجــرای ۱۰۰۰ متر 
لوله گــذاری آب و فاضلاب، می تــوان کار واگذاری 
و نصب انشــعابات مجموعه ۱۴۰ واحدی خیرساز 
پردیســان را آغاز کرد. وی خاطرنشان کرد: اجرای 
این طرح با اعتباری بالــغ بر ۴۰ میلیارد ریال انجام 
می شود. مدیرعامل آب و فاضلاب استان اصفهان 
به اجرای شــبکه جمع آوری فاضلاب نهضت ملی 

مســکن خمینی شــهر نیز اشــاره کرد و گفت: این 
مجموعه به ۳۲۰۰ متر شــبکه فاضلاب با قطرهای 
۲۰۰ و ۳۰۰ میلی متــر نیاز دارد ضمــن اینکه اجرای 
لوله گــذاری آب مجموعــه نهضت ملی مســکن 

خمینی شهر نیز در دستور کار شرکت قرار دارد.
اکبری همچنین بر لزوم اصلاح شــبکه فرســوده 
فاضلاب در منطقــه مرکزی خمینی شــهر تأکید و 
خاطرنشان کرد: کشف و جمع آوری انشعابات غیر 
مجاز آب و فاضلاب نیز در این منطقه از برنامه های 

آبفای استان در شهرستان خمینی شهر است.
در این دیدار اصغر هدایت، فرماندار خمینی شــهر 
نیز با تقدیر از شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
در تأمیــن آب پایــدار مردم ســاکن در شــهرها و 

روســتاهای تحت پوشش، خواســتار تخصیص 
بخشی از پساب به شــهرداری جهت حفظ فضای 
ســبز شــهری شــد و بر تکمیل طرح هــای نیمه 
 تمام آب و فاضلاب در این شهرســتان تأکید کرد.

به گزارش »مهر«، شهرســتان خمینی شهر شامل 
شهرهای خمینی شــهر، درچه، کوشک و اصغرآباد 
و روســتاهای تیرانچی و قلعه امیریه با حدود ۴۰۰ 
هزار جمعیت در ۱۲ کیلومتری غرب مرکز اســتان 

واقع شده است.

مدیرعامل آبفا استان اصفهان: 

لوله گذاری آب نهضت ملی مسکن خمینی شهر در دستور کار است

پس از سه سال تلاش پایگاه و نمایشگاه میراث فرهنگی شهرستان آران و بیدگل، موزه ویگل افتتاح شد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، شهردار آران و بیدگل با اشاره به افتتاح پایگاه و نمایشگاه محوطه باستانی ویگل شهرستان آران و بیدگل گفت: این پایگاه بعد از 
سه سال در زمینی به مساحت ۵۰۰۰ متر مربع افتتاح شد. محسن صانعی با بیان اینکه برای تکمیل این پایگاه بیش از ۱۰۰ میلیارد ریال هزینه شد، افزود: محوطه 
باستانی ویگل منطقه ای با مساحت ۴۵۰ هکتار در شرق آران و بیدگل است که آتشکده ای درون آن قرار دارد که دارای قدمتی چند هزار ساله است. وی گفت: با 
تحقیقات و باستان شناسی که از سال ۱۳۸۹ بر روی این منطقه انجام شده می توان قدمت چند هزار ساله زندگی مردم در آران و بیدگل را به خوبی نشان داد چراکه 
این آتشکده از دوره های قبل از اسلام تا دوره های دیگر، کاربری خود را داشته است. صانعی افزود: قدمت تاریخی محوطه ویگل به زمان حکومت ساسانیان و 

قرن های اولیه اسلام همچنین مصادف با پایان دوره سلجوقی برمی گردد.

شهردار آران و بیدگل خبرداد

بهره برداری از موزه ویگل در شهرستان آران و بیدگل
خبر روز

عکس خبر

تولید مایع ضد کف ایرانی با 
کاربرد در صنایع لبنی

فناوران شرکتی دانش بنیان در دانشگاه 
آزاد شــهرضا پس از ۱۰ ســال پژوهش 
موفق شــدند ضدف کف یا آنتــی فوم را 

بومی سازی کنند.

سرپرست فرمانداری کاشان:

کاشان به تجهیزات مدرن آتش نشانی نیازمند است
سرپرست فرمانداری کاشان ضمن اشــاره به محدودیت در تجهیزات آتش نشانی کاشان گفت: 

کاشان به تجهیزات مدرن آتش نشانی نیازمند است .
به گزارش »تســنیم«، مجتبی راعی در دیدار با معاون عمران و توســعه امور شهری و روستایی 
وزارت کشور اظهار کرد: شهرستان کاشان با هفت شهر و چهار بخش و ۶۰ روستا با حدود ۴۰۰ هزار 
نفر جمعیت یکی از شهرستان های مهم شمال اســتان اصفهان است که باید به صورت ویژه مورد 
توجه قرار بگیرد. وی افزود: این شهرســتان به دلیل موقعیت خاص گردشــگری و وجود مراکز 
دانشگاهی متعدد در طول ایام ســال چند برابر جمعیت خود به هموطنان و میهمانان خود ارائه 
خدمات می دهد که این مهم از طرفی با افزایش تورم و مشکلات مالی در دهه های اخیر مشکلاتی 
را برای مدیریت شهری و خدمات دهی به شهروندان ایجاد کرده که در اعتبارات نباید صرف یک 

شهرستان به آن نگاه کرد.
سرپرست فرمانداری کاشان گفت: در سال های اخیر بخشی از ناوگان حمل و نقل شهری کاشان 
با اتوبوس های نو بهبود یافته که برای کاهش آلودگی و خدمات دهی بهتر به مردم، شایسته است 
تا ۲۰ دستگاه اتوبوس دیگر و باقیمانده از تخصیص سال های گذشته به کاشان تحویل شود. وی 
در بیان لزوم تخصیص نردبان ۵7 متری به کاشــان تأکید کرد: در مواقع بحران و آتش ســوزی، 
آتش نشانی کاشان برای خدمات دهی و پشتیبانی از مجروحین و حادثه دیدگان ساختمان های 

بلند مرتبه نیازمند نردبان ۵7 متری است.
سرپرست فرمانداری کاشان گفت: مجموعه شهرستان کاشان به ادوات و تجهیزاتی از قبیل بیل 
مکانیکی، لودر، کامیون کمپرســی، گریدر، غلتک، پرس حمل زباله، خودروی آتش نشانی، ست 

امداد و نجات برای پایگاه های امداد و آتش نشانی در مناطق روستایی نیاز دارد.

نماینده مردم نطنز، بادرود و قمصر در مجلس خبرداد

اختصاص ۱۰۰۰ تن قیر مازاد به آسفالت روستایی نطنز
نماینده مردم نطنز، بادرود و قمصر در مجلس شــورای اســلامی با اشــاره به اختصاص قیر به 
پروژه های آسفالت روستایی شهرستان نطنز، اظهار کرد: با پیگیری صورت گرفته و موافقت بنیاد 
مســکن ۱۰۰۰ تن  قیر مازاد به پروژه های آسفالت روستایی شهرســتان نطنز و بادرود اختصاص 

پیدا کرد. 
حســین عبدلی در گفت وگو با »تســنیم«، با بیان اینکه در دیدار با رئیس بنیاد مســکن انقلاب 
اســلامی مقدار ۱۰۰۰ تن قیر مازاد برای پروژه های آسفالت روستایی شهرســتان نطنز و بادرود 
اختصاص یافت، افزود: این میزان قیر اختصاص یافته بخش قابل توجهی از مشکلات محورهای 
روستایی شهرستان نطنز را برطرف می کند. وی با اشاره به مشکلات موجود در راه های روستایی 
شهرستان، خاطرنشان کرد: در همین راستا پیشنهاد تخصیص ۱۰۰۰ تن قیر مازاد برای پروژه های 

آسفالت روستایی داده شد.
عبدلی با بیان اینکه این پیشــنهاد با تأیید و موافقت ریاســت بنیاد مســکن روبه رو شد، گفت: 
محورهای مواصلاتی روستایی در شهرستان نطنز با مشکلاتی رو به رو است که باید اصلاح و ترمیم 
شــود و اختصاص این میزان قیر نقش قابل توجهی در رفع این مشکلات دارد. وی با بیان اینکه 
بخشی از خانه فاطمی بادرود، محل نمایندگی میراث فرهنگی و صنایع دستی و گردشگری بادرود 
خواهد شد، تصریح کرد: این مکان هم اکنون در حال مرمت است و هفته قبل با پیگیری صورت 
گرفته و موافقت مدیرکل میراث فرهنگی اســتان اصفهان مبلغ یک میلیارد تومان برای تکمیل و 
بهره برداری آن تخصیص یافت. نماینده مردم نطنز، بادرود و قمصر در مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه بودجه میراث فرهنگی شهرستان نطنز با توجه به پتانسیل های موجود بسیار کم بود، 
تأکید کرد: با پیگیری های صورت گرفته بودجه اداره میراث فرهنگی شهرستان نطنز در سال جاری 

از ۳۰۰ میلیون تومان به ۹ میلیارد تومان افزایش پیدا کرد.

با مسئولان

بیش از ۳۰۰۰ میلیارد ریال 
 پروژه مشارکتی در مبارکه 

در حال اجرا است
عضو شــورای اســلامی شــهر مبارکه گفت: 
شهرداری مبارکه حدود ۳۰۰۰ میلیارد ریال پروژه 
مشــارکتی دارد که طراحی و اجرای مجموعه 
تجاری اداری شهروند و اجرای فاز دوم پروژه 
احداث فیبــر نوری از مهم تریــن این پروژه ها 
است. ســجاد خالوزاده در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار کرد: ایجاد شهر پایدار اقتصادی و کمک 
به تأمین منابع پایدار شــهری، از اولویت های 
کمیســیون اقتصاد و ســرمایه گذاری است. 
وی بــا بیــان اینکــه مشــارکت های مردمی 
و ســرمایه گذاری از جمله موضوعاتی اســت 
که در کمیســیون اقتصادی و سرمایه گذاری 
شورای اسلامی شهر مبارکه پیگیری می شود 
افزود: امروز شاهد گره گشــایی از بسیاری از 
پروژه هــای اقتصادی در شــهر مبارکه و ادامه 
فعالیت عمرانی آنها هســتیم. امروز مدیریت 
شــهری مبارکه در مسیر درســت اقتصادی با 
ظرفیت ســرمایه گذاری قرار گرفته و توانسته 
اســت گام های مؤثری به سمت شــهر پایدار 
اقتصادی بردارد که این مهم با سیاست گذاری 
درست کمیسیون اقتصادی و همراهی مجموعه 
شهرداری رقم خورده اســت. خالوزاده اضافه 
کرد: آغوش مدیریت شــهری مبارکه با توجه 
به ظرفیت های بی نظیر ســرمایه گذاری برای 
سرمایه گذاران در این شهر باز است. وی تصریح 
کرد: طراحی و اجــرای مجموعه تجاری اداری 
شــهروند با اعتبار ۳۰۰ میلیــارد تومان، اجرای 
فاز ۲ پروژه احــداث فیبر نوری شــهر مبارکه، 
احداث هایپر مارکت بزرگ کوثر شهر با هزینه 
۱۰ میلیارد تومان، فاز دوم مجموعه گردشگری 
فرحزاد، راه اندازی سینما فرهنگ شهر مبارکه، 
فاز دوم احداث و بهره برداری تابلوهای تبلیغاتی 
در ســطح شــهر از اهم اقدامات، فعالیت ها، 
پیگیری هــا و برنامه ریزی های انجام شــده 
در راســتای ســرمایه گذاری و مشارکت های 
مردمی در این دوره است. عضو شورای اسلامی 
شــهر مبارکه گفت: خدمت به مــردم تنها در 
ســایه همدلی و وفاق ممکن اســت و باید از 
فرصت های موجود بهره برداری کنیم، زیرا مردم 

مبارکه شایسته بهترین ها هستند.

اخبار

استان

رئیس مرکز بهداشت خمینی شــهر گفت: تجهیز و ارتقای پایگاه های 
اورژانس در خمینی شــهر به عنوان یکی از اولویت هــای مهم در حوزه 
بهداشت و درمان مورد توجه قرار گرفته است. به گزارش »مهر«، علی 
شریفی در دیدار با حجت الاســلام محمد تقی نقدعلی، نماینده مردم 
خمینی شهر در مجلس شورای اســلامی، به جمعیت ۴۰۰ هزار نفری 
شهرستان خمینی شهر اشــاره کرد و گفت: این شهرســتان دارای دو 
بیمارســتان با ۲۰7۰ تخت فعال اســت که در ارائه خدمات بهداشتی و 
درمانی فعال هســتند. همچنین، پایگاه اورژانس ۱۱۵ با ۱۱ آمبولانس 
در این شهرستان وجود دارد. وی از به کارگیری یک دستگاه آمبولانس 
تویوتا با تجهیزات کامل در پایگاه اورژانــس ۱۱۵ خبر داد که به همت و 
پیگیری های نماینده محترم، حاج آقا نقدعلی، به این شهرستان اضافه 

شده است. این اقدام به منظور بهبود کیفیت خدمات اورژانس به مردم 
شهرستان و غرب استان انجام شده است. شریفی همچنین اعلام کرد 
که با پیگیری های انجام شده، سه کد اورژانس به شهرستان اضافه شده 
و مجوز کد شهر اصغرآباد نیز اخذ شده است. شریفی ابراز امیدواری کرد 
که خیرین برای ساخت پایگاه های اورژانس پیش قدم شوند تا تعداد 
پایگاه ها به ۱۲ برسد. رئیس مرکز بهداشت خمینی شهر به کمبود پرسنل 
اورژانس اشاره کرد و گفت: این موضوع در هیئت رئیسه مطرح شده و 

امیدوار است که با پیگیری های لازم، این مشکل حل شود.

تأکید بر اهمیت خدمات بهداشتی و درمانی
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس نیز در این دیدار به اهمیت تجهیز 
و ارتقای پایگاه های اورژانس اشــاره کرد و از تلاش های انجام شــده 
برای بهبود خدمات بهداشــتی و درمانی در شهرستان خبر داد. حجت 
الاســلام محمد تقی نقدعلی، تأکید کرد: رضایتمندی مردم و تکمیل 
فضای بهداشت و درمان از اولویت های اصلی است و از زحمات پرسنل 
اورژانس و بهداشــت تقدیر کرد. وی به تلاش هــای مقامات اجرایی 
و وزارت بهداشــت در این زمینه اشــاره کرد و ابراز امیدواری کرد که با 

همکاری های بیشتر، خدمات بهتری به مردم ارائه شود.

چالش کمبود نیروی انسانی در پایگاه های 
اورژانس خمینی شهر

عکس: خبرگزاری صدا و سیما



هشدار مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان به کم فروشان و 
گران فروشان

صنوف، رؤسای اتاق اصناف و مدیریت بازرسی و نظارت اصناف استان با مدیرکل تعزیرات حکومتی 
اصفهان برای هماهنگی کنترل بازار روزهای پایان سال جلسه برگزار کردند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان گفت: رؤسای اتاق اصناف و مدیریت بازرسی و نظارت اصناف 
اصفهان با حضور در اداره کل تعزیرات حکومتی برای برنامه ریزی کنترل بازار ایام پایان سال و ماه 
مبارک رمضان صحبت کردند. علی اکبر مختاری افزود: در این دیدار درباره هماهنگی یکپارچه در 
اجرای گشت های مشترک نظارتی تعزیرات گفتگو و همچنین بر پویا و نمایان تر شدن سنت حسنه 
انصاف بازاریان و حبیب ا... بودن کســبه در بازار تأکید شد و زنده شــدن این خصلت ها خواسته 
تعزیرات حکومتی اصفهان از اتاق اصناف و مدیران تصمیم ساز این تشکل مردمی است. مختاری 
گفت: معتمدان و تأثیرگذاران بازار نقش بســزایی در کنترل و حاکم نمودن آرامش و امنیت بازار و 

رضایتمندی مصرف کنندگان دارند که از این ظرفیت عظیم و خودجوش مردمی نباید غافل شد.
 مدیرکل تعزیــرات حکومتی اصفهان افزود: تحصیــل مال و عایدات آن و منافع حاصل شــده از 
کم فروشی، گران فروشی و تقلب در کســب به هیچ وجه از هیچ یک از صنوف، فعالان اقتصادی 

تولیدی، توزیعی و خدماتی قابل پذیرش برای تعزیرات حکومتی نیست.

معاون سازمان هواپیمایی کشوری عنوان کرد

اداره ارزان تر  با واگذاری فرودگاه ها به استان ها
معاون هوانوردی و امور بین الملل ســازمان هواپیمایی کشــوری گفت: اگر اداره فرودگاه ها را به 

دولت های محلی واگذار کنیم می توانند فرودگاه را ارزان تر اداره کنند. 
سید حمیدرضا صانعی در گفت وگو با »ایسنا«، در پاسخ به این سئوال که آیا می توان مالکیت برخی 
فرودگاه ها را به استانداری ها و شهرداری ها در هر استان واگذار کرد، گفت: جابه جایی دارایی ها در 
دولت بسیار سخت است، البته واگذاری فرودگاه های کم بازده و زیان ده فقط مشکل ما نیست و در 
سایر کشورهای دیگر هم وجود دارد که الگوهای مناسب و موفقی نیز در این زمینه ارائه شده است. 
وی افزود: مطالعاتی در خصوص واگذاری فرودگاه ها در کشور در حال انجام است تا بتوانیم مدل 

اجرایی مناسبی برای آن ارائه دهیم. 
معاون هوانوردی و امور بین الملل سازمان هواپیمایی کشوری گفت: معتقدیم اگر اداره فرودگاه ها 
را به دولت های محلی واگذار کنیم متناســب با تقاضای موجود و برنامه های توسعه ای منطقه با 
 دست های بازتر و چابکی بیشتر، منابع کشور را به شکل مناســب تری برای توسعه فرودگاه به کار 
می گیرند و با شناســایی بخش خصوصی توانمند محلی و واگذاری بهره برداری فرودگاه به آن ها 
می توانند فرودگاه را ارزان تر اداره کنند. صانعی تصریح کرد: مطابق با قانون، وزارت راه و شهرسازی 
با رعایت سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی مجاز اســت به منظور افزایش کارآیی و بهبود 
خدمات رسانی و ارتقای بهره وری و کاهش هزینه های دولت و منطقی سازی و چابک سازی، نسبت 
به واگذاری مدیریت بهره برداری فرودگاه های کشور از جمله فرودگاه های وابسته به دستگاه های 
اجرایی به بخش خصوصی، عمومی و یا مشارکت های داخلی و خارجی در قالب واگذاری مدیریت 
مذکور با اولویت شــرکت های هواپیمایی داخلی با حفظ مالکیت دولت و استمرار خدمات ناوبری 

توسط دولت و رعایت حق و حقوق قانونی کارکنان اقدام کنند. 
به گفته معاون هوانوردی و امور بین الملل ســازمان هواپیمایی کشــوری واگذاری بهره برداری از 
بسیاری از فرودگاه های کشــور در قالب مدل های اقتصادی مدیریت فرودگاه های کوچک امکان 
پذیراســت. وی افزود: این موضوع همچنین به شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی کشور کمک 
می کند تا با تمرکز منابع خود بر امور ناوبری و فروش خدمات فنی و مهندسی، مدیریت بهتری بر 

منابع در اختیار خود داشته باشد. 
صانعی عنوان کرد: وقتی فرودگاهی را به استان واگذار می کنیم که آن را توسعه دهد و سرمایه گذاری 

کند، بخش خصوصی نیز تشویق به سرمایه گذاری در آن می شود.

کاهش ۵۵ درصدی ارزش صادرات زعفران ایران در سال۲۰۲۳

وضعیت سیاه طلای سرخ

در حالی که در ســال ۲۰۲۳ ارزش صادراتی زعفــران در مجموع ۲۱۴.۹ 
میلیون دلار بوده، ایران صادراتی به ارزش حدود ۹۰ میلیون دلار به ثبت 

رسانده که معادل ۴۲درصد از کل صادرات زعفران است.
در حالی زعفران جزو اصلی ترین محصولات صادراتی ایران محســوب 
می شود که طبق گزارشات جهانی در سال ۲۰۲۳ ارزش زعفران صادراتی 
جهان در مجموع ۲۱۴.۹ میلیون دلار بوده که نشــان از کاهش بیش از 
۳۶درصدی ارزش صادراتی در مقایسه با سال ۲۰۲۲ دارد. به طوری که در 
سال ۲۰۲۲ حدود ۳۳۷.۳ میلیون دلار ارزش صادرات جهانی زعفران بوده 
است.گزارشات جهانی بیانگر این است که در سال ۲۰۲۳ پنج صادرکننده 

اصلی زعفران ۹۱درصد از زعفران صادراتی جهان را تأمین کرده اند. 
در واقع در این گزارش آمده است: در سال ۲۰۲۳ کشورهای ایران، اسپانیا، 

افغانستان، پرتغال و فرانسه ۵صادر کننده بزرگ زعفران بوده اند.

صادرات ۹۰میلیون دلاری زعفران ایران در سال ۲۰۲۳
بر اساس این گزارش در ســال ۲۰۲۳ ایران صادراتی به ارزش حدود ۹۰ 
میلیون دلار به ثبت رســانده که معادل حدود ۴۲درصــد از کل صادرات 
زعفران است. در کنار آن اسپانیا صادراتی ۵۵.۳ میلیون دلاری رقم زده 
است و حدود ۲۶درصد از کل صادرات زعفران را به خود اختصاص داده 
است. از سوی دیگر افغانستان نیز با ثبت صادراتی به ارزش حدود ۴۳ 

میلیون دلار در رتبه سوم صادر کنندگان بزرگ زعفران قرار گرفته است.

داده های آماری همچنین نشان می دهد: کشورهای پرتغال با صادراتی 
به ارزش ۳.۸ میلیون دلار، فرانســه با ۳.۸ میلیــون دلار، هلند با ۳.۳ 
 میلیون دلار، لهستان با ۲میلیون دلار، یونان با ۱.۹ میلیون دلار، ایتالیا با

۱.۵ میلیون دلار، آلمان با ۱.۳ میلیون دلار، بلژیــک با ۱.۲ میلیون دلار، 
 اتریش با یک میلیون دلار، ایالات متحده با ۹۵۰ هزار دلار، ســوئیس با

۹۰۰ هزار دلار و بنــگلادش با ۸۸۰ هزار دلار در جایــگاه چهارم تا پانزدهم 
صادرات زعفران قــرار گرفته اند. به ایــن ترتیب این ۱۵ کشــور حدود 
 ۹۸درصد از زعفران صادراتی جهان را در ســال ۲۰۲۳ به بازارهای جهانی 
ارسال کرده اند. در این میان گزارشات نشــان می دهد: در بین ۱۵ صادر 
کننده برتر بنگلادش )۷۵.۵ درصد(، بلژیک، پرتغال و فرانســه سریع 
ترین رشــد را داشــته اند و در عوض ایران )۵۵.۵درصد(، یونان، آلمان 
و ایالات متحده بیشــترین کاهش فروش زعفران صادراتی را داشــته 
 اند.از ســوی دیگر در بخش دیگری از این گزارش آمده اســت از منظر 
قاره ای، کشورهای آسیایی بیشترین ارزش دلاری زعفران صادراتی را در 
طول سال ۲۰۲۳ رقم زده اند. به این معنا که کشورهای آسیایی در مدت 
نامبرده صادراتی به ارزش بالغ بر ۱۳۶ میلیون دلار به ثبت رسانده اند که 
معادل ۶۳.۳درصد از کل صادرات جهانی اســت. طبق داده های آماری 
در رتبه دوم صادرکنندگان اروپا با ۳۵.۹ درصــد قرار گرفتند. درصدهای 
کوچک تر از آمریکای شمالی، آفریقا، آمریکای لاتین، اقیانوسیه، استرالیا 
و نیوزلند بوده اند. در بخش دیگری از این گزارش به بحث واردات زعفران 

و بزرگ ترین واردکنندگان پرداخته شده است که طبق آمارها کشورهای 
اسپانیا، هند، چین، ایالات متحده آمریکا و ایتالیا ۵صادر کننده برتر در 
سال ۲۰۲۳ بوده اند به طوری که در مدت نامبرده حدود دو سوم که معادل 

بیش از ۶۵درصد از زعفران وارداتی جهان می شود را رقم زده اند.

اســپانیا، هند و چین؛ بزرگ ترین واردکنندگان زعفران در ســال 
۲۰۲۳

در واقع در ســال ۲۰۲۳ اســپانیا با رقم زدن وارداتی بــه ارزش بیش از 
۴۵میلیون دلار در رتبه اول واردات قرار دارد و پس از آن هند با وارداتی ۳۶ 
میلیون دلاری، چین با ۲۶.۵ میلیون دلار، ایالت متحده با ۱۸.۳ میلیون 
دلار و ایتالیا با ۱۴.۴ میلیون دلار در جایگاه دوم تا پنجم واردات قرار دارند. 
این در حالی است که کشورهای فرانسه، سوئد، بریتانیا، آلمان، امارات، 
پرتغال، سوییس، آرژانتین، کانادا و عربستان در رتبه های بعدی قرار دارند. 
به این ترتیب ۱۵ کشور نامبرده در سال ۲۰۲۳ در مجموع بیش از ۸۸درصد 
از زعفران وارداتی جهــان را خریداری کرده اند. ایــن گزارش همچنین 
حاکی از این اســت که از منظر قاره ای ۴۹.۱ درصد از زعفران وارداتی در 
سطح جهان به کشــورهای اروپایی تحویل داده شده است و پس از آن 
واردکنندگان آسیایی با حدود ۳۸ درصد در جایگاه دوم واردات قرار دارند 
و پس از آن وارد کنندگان آمریکای شمالی، آمریکای لاتین، اقیانوسیه و 

آفریقا در رتبه های بعدی واردات قرار دارند.

 احمد رضا ســرحدی، کارشــناس بازار مســکن می گوید: در نــگاه خوش بینانه 
رکود حاکم بر بازار مســکن حداقل تا زمان روی کارآمــدن دولت جدید آمریکا و 
مشخص شدن سیاســت های آن در قبال ایران ادامه دارد زیرا بخش مسکن به 
سیاست های بین المللی وابستگی دارد؛. بنابراین، شــاید وضعیت بازار مسکن 

اوایل سال ۱۴۰۴ تغییر کند.
به گزارش »ایراسین«، بررسی جدیدترین آگهی های فروش آپارتمان در اصفهان 
در پلتفرم های آنلاین از ثبات نســبی قیمت ها حکایت می کنــد، به طوری که با 
پرداخت دو و ســه میلیارد تومان امکان خرید یک آپارتمان نوساز با عمر پایین و 
متراژ کمتر از ۱۰۰ مترمربع در محله های متوسط اصفهان وجود دارد. به گفته شماری 
از مشاوران املاک در اصفهان بازار مسکن خالی از مشتری شده است و بعضی از 
فروشندگان تخفیف های قابل توجهی برای فروش ملک خود ارائه می دهند ولی 
این املاک باوجود تخفیف نیز به فروش نمی رسند. احمد رضا سرحدی، کارشناس 
بازار مسکن در خصوص وضعیت فعلی بازار ملک به خبرنگار »ایراسین« می گوید: 
اکنون تعداد انگشت شماری معامله ای در بازار مسکن منعقد می شود چراکه قیمت 
مسکن با درآمد مردم سنخیتی ندارد و مردم به خرید مسکن فکر نمی کنند. در 
گذشته افرادی مسکن را با نگاه کالای ســرمایه ای خریداری می کردند که اکنون 
بازار مسکن قابلیت سرمایه گذاری خود را از دست داده و مردم سرمایه های خود 

را به بازارهای دیگری مانند طلا انتقال می دهند.
ســرحدی ادامه می دهد: آن دســته از افرادی که مســکن را با دید کالا مصرفی 
خریداری می کردند و قصد زندگی در آن را داشــتند، توان خرید خود را باتوجه به 
قیمت های فعلی مسکن از دست داده اند. از این رو شرایط بازار مسکن نابسامان 
است و این وضعیت روز به روز بدتر می شود، تا جایی که در آینده شاهد رشد منفی 
در بازار خواهیم بود. در این میان تنها افرادی که نیاز به نقد کردن سرمایه خود دارند، 

اقدام به عرضه ملک خود می کنند.

این کارشناس بازار مسکن با اشاره به فروش ملک با قیمت پایین تر از عرف بازار 
بیان می دارد: در حــال حاضر معامله ای در بازار صــورت نمی گیرد. اگر ملکی نیز 
به فروش رســد، با قیمتی کمتر از عرف بازار و به اصطلاح زیــر قیمت بازار عرضه 
می شود. به عبارت دیگر فروشنده باید ملک خود را با ۱۰ تا ۲۰ درصد زیر قیمت بازار 
به فروش رســاند و می توان به این موضوع با مقایسه رقم های اعلامی در شرایط 

فعلی با روزهای ابتدایی سال پی برد.
برخی از فعالان بازار مســکن بر این باورند بازار ملک طبق روال هر ساله در یکی و 
دو ماه پایانی سال رونق نســبی پیدا خواهد کرد و وضعیت بازار تا حدودی بهبود 
می یابد. در مقابل عده ای از مشاوران املاک معتقدند رکود در بازار مسکن در صورت 
تداوم شرایط اقتصادی و سیاسی موجود تا تابستان ۱۴۰۴ یعنی شروع فصل نقل 
و انتقالات ادامه خواهد داشت. با وجود تمامی این تفاسیر شرایط رکودی در بازار 

مسکن چه زمانی به پایان می رسد؟
سرحدی در پاســخ به این ســئوال می گوید: در نگاه خوش بینانه رکود حاکم در 
بازار مســکن حداقل تا زمان روی کار آمدن دولت جدید آمریکا و مشخص شدن 
سیاست های آن در قبال ایران ادامه خواهد داشت. به عبارت ساده تر تا زمانی که 
وضعیت سیاست های بین المللی در خصوص ایران مشخص نگردد، رکود در بازار 
مسکن وخیم تر خواهد شد. ولی احتمال تغییر شرایط بازار با اعلام این سیاست ها 
و موضع آمریکا وجود دارد و در آن زمان باید دید بازار مسکن به چه جهتی می رود.

این کارشناس بازار مســکن با تأکید بر وابستگی بازار مســکن به سیاست های 
بین المللی بیان می دارد: در حال حاضر رکود مطلق در بازار مســکن وجود دارد و 
لذا باید تا یکی دو ماه آینده صبر کرد تا شرایط سیاست های بین المللی مشخص 
گردد زیرا بخش مسکن به سیاست های بین المللی وابستگی دارد؛ بنابراین، این 
احتمال وجود دارد وضعیت بازار مسکن اوایل سال ۱۴۰۴ تغییر کند و تا آن زمان 

قیمت ها در ین بازار غیر قابل پیش بینی خواهد بود.

کارشناس بازار مسکن مطرح کرد؛

احتمال خروج رکود از بازار مسکن با آغاز سال ۱۴۰۴

خبر روز

در حالی زعفران جزو اصلی ترین محصولات صادراتی 
 ایران محسوب می شود که طبق گزارشات جهانی در 
در  جهان  تی  درا صا زعفران  رزش  ا  ۲۰۲۳ ل  سا
مجموع ۲۱۴.۹ میلیون دلار بوده که نشان از کاهش 
۳۶درصدی ارزش صادراتی در مقایسه با   بیش از 

سال ۲۰۲۲ دارد

کارشناس و فعال صنعت و بازار خودرو:

بازار خودرو از رشد نرخ ارز  بی نصیب نمی ماند
مسیح فرزانه، کارشــناس و فعال صنعت و بازار خودرو می گوید: رشد قیمت دلار بر صنعت تولید و 
واردات خودرو تأثیرگذار است. درواقع به میزانی که واردات خودرو با نرخ ارز بالاتری صورت گیرد و 
مواد اولیه با قیمت بیشتری وارد کشور شود، قیمت انواع خودروهای تولید داخل، مونتاژی و وارداتی 

نیز درگیر این تغییرات خواهد شد.
به گزارش »ایراسین«، بازار خودرو در حالی روزهای رکودی را پشت سر می گذارد که تا دو و سه سال 
قبل تقاضا برای خرید خودرو با نگاه سرمایه گذاری بســیار بالا بود و برخی از افراد بازار خودرو را با 
هدف سرمایه گذاری از بازارهای موازی جذاب تر می دانستند. در مقابل تعمیق رکود در این بازار در 
طول سال جاری باعث شده عده ای سرمایه خود را از این بازار خارج کنند، به اعتقاد آن ها بازار خودرو 
ویژگی سرمایه گذاری خود را از دست داده است و سرمایه گذاری در این بازار سودی به همراه ندارد. 
مسیح فرزانه، کارشناس و فعال صنعت و بازار خودرو در این رابطه به خبرنگار»ایراسین« می گوید: 
خودرو در کشور ما طی بلندمدت همچنان یک کالای سرمایه ای به شمار می رود. منظور از بلندمدت 
یک دوره زمانی شش ماهه نیست بلکه خودرو با دید سرمایه گذاری برای یک تا دو سال و یا بیشتر 
یک کالای سرمایه ای محسوب می شود. اگر شما به قیمت پیش فروش خودرو توسط خودروسازها 
و حتی واردکنندگان در ســامانه فروش در کنــار نگاه های مالیاتی سیاســت گذار به ویژه در بحث 
خودروهای لوکس و نگاه جامعه در استقبال بالا از طرح های پیش فروش خودرو توجه کرده باشید، 
یا قیمت ها در بازار آزاد را مورد بررسی قرار دهید، بدون شک در خواهید دریافت که قیمت خودرو طی 

این پروسه زمانی عدد ثابتی نبوده است.
فرزانه اضافه می کند: با این اوصاف خودرو در کشــور ما همچنان یک کالای ســرمایه ای به شمار 
می رود. البته این اتفاق عجیب نیســت که خودرو از کالای ســرمایه ای در کوتــاه مدت به کالای 
سرمایه ای در درازمدت تبدیل شده چرا که با نوع سیاســت های پولی پیاده شده، کنترل دستوری 
 قیمت ها، تعمیق رکــود در بازار خودرو و عقب ماندن دســتمزدها از تورم حقیقی با گذشــت زمان 
مصرف کننده از رساندن خود به قیمت روز خودرو باز مانده و در عمل خرید خودرو برای اقشاری از 

جامعه به آرزو تبدیل شده است.
قیمت دلار در بازار غیر رسمی در طول زمستان ۱۴۰۳ ســقف قیمتی جدیدی را به ثبت رساند. ولی 
بررسی های میدانی نشــان می دهد بازار خودرو بدون توجه به روند صعودی نرخ دلار، روزها آرام و 
به دور از نوسانات شدیدی را سپری می کنند. در این میان تعدادی از معامله گران در بازار خودرو بر 
این باورند بازار خودرو همبستگی خود را با دلار از دست داده است. فرزانه دراین باره اظهار می کند: 
بنده با نظریه از دست رفتن همبستگی خودرو با دلار مخالف هستم. اگر قیمت خودرو در بازار آزاد 
را با نرخ دلار در بلندمدت مقایسه کنید، متوجه تأثیرات قیمت دلار بر خودرو خواهید شد و نمی توان 
گفت نوسانات دلار دیگر بر قیمت خودرو تأثیری ندارد. هرچند از میزان تأثیرگذاری دلار بر بازار خودرو 
در طول یک سال اخیر کاسته شده است و مقایسه قیمت خودرو در شرایط فعلی با چند ماه اخیر 
از عقب ماندگی ۲۵ تا ۳۰ درصدی قیمت خودرو در مقایسه با نرخ دلار حکایت می کند که این تغییر 

پارادایم بازار خودرو با وجود تعمیق رکود در اقتصاد عجیب نیست.
به اعتقاد این کارشــناس و فعال صنعت و بازار خــودرو هم تراز نبودن درآمدها به نســبت تورم و 
رونق نداشتن کسب وکارها منجر به حکمرانی رکود در بازار خودرو شده است، وی در این خصوص 
توضیح می دهد: متأسفانه واردات خودرو طی یک سال و نیم گذشته به بی نظم ترین شکل ممکن 
صورت گرفته و وعده های سیاست گذار پیرامون این حوزه تحقق نیافت و وجود عاملی چون روش 
غیرکارشناسی سامانه فروش بر این مشکل افزوده است. از طرفی وزارت صمت برنامه تولیدی در 
ابتدای هر سال برای خودروسازان ترسیم می کند که آمارها نشان می دهد خودروسازان از برنامه های 
خود در سال جاری و در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته عقب هستند، از این رو نمی توان گفت 
فاکتورهایی مانند واردات یا افزایش تولید منجر به کاهش تأثیرپذیری خودرو از نرخ دلار و تعدیل 

قیمت خودرو شده است.

با مسئولان

دیدگاه

نایب رئیس انجمن صنایع شوینده، آرایشی و بهداشــتی گفت: با توجه به افزایش قیمت پت و سایر محصولات پتروشیمی، درخواست ما افزایش ۴۰ درصدی 
قیمت شوینده هاست.

علیرضا کیانی آذربایجان درباره تأثیر افزایش قیمت پت بر صنایع شوینده و… اظهار کرد: بســته بندی تمام محصولات شوینده، آرایشی و بهداشتی در ظروف 
پت و انواع پلاستیک ها است؛ بنابراین، وقتی قیمت این محصولات متناسب با دلار افزایش می یابد تأثیر خود را بر محصولات صنایع شوینده نیز می گذارد.

وی با بیان اینکه مواد پلاستیک را به عنوان ماده اولیه از بورس و غیره می خریم، افزود: با توجه به اینکه پت را به ۹۵ درصد قیمت فوب صادراتی حساب می کنند 
پس مستقیماً متناسب با قیمت ارز قیمت ظروف محصولات آرایشی بهداشتی و شوینده ها نیز بالا می رود.

 کیانی تصریح کرد: نه تنها پت این موضوع را دارد بلکه سایر محصولات پتروشــیمی از جمله ال ای بی که یکی از اصلی ترین مواد شوینده ها است هم با قیمت
۹۵ درصد فوب صادراتی به تولیدکننده فروخته می شود؛ بنابراین، قیمت محصولات پتروشیمی علاوه بر بسته بندی، در قیمت نهایی محتوایی که تولید می شود 

نیز تأثیر می گذارد. 
نایب رئیس انجمن صنایع شوینده، آرایشی و بهداشتی با بیان اینکه با بالا رفتن قیمت ارز علاوه بر بسته بندی، قیمت محتویات صنایع شوینده و بهداشتی هم 
بالا می رود، گفت: افزایش قیمت صنایع شوینده و بهداشتی با تأیید سازمان حمایت صورت می گیرد که ما چندی پیش مدارک را به این سازمان فرستاده ایم اما 
هنوز تأیید نشده است.کیانی تصریح کرد: در خواست تولیدکنندگان افزایش میانگین ۴۰ درصدی قیمت است اما مشخص نیست که سازمان حمایت چه زمانی 

مجوز افزایش قیمت را صادر کند.
نایب رئیس انجمن صنایع شوینده، آرایشی و بهداشتی درباره تأثیر ناترازی انرژی بر فعالیت صنایع شوینده هم اظهار کرد: کل صنعت ایران سال گذشته به صورت 
میانگین با ۴۱ درصد ظرفیت خود کار کرده است که این شاخص برای صنعت شوینده، آرایشی و بهداشتی میانگین ۴۰ تا ۵۰ درصد بوده است. کیانی گفت: البته این 
عدد در شرایطی بود که پارسال به اندازه امسال بی برقی نداشتیم؛ در چند ماه اخیر بین ۲ تا ۳ روز واحدها برق ندارند و به تبع آن ظرفیت تولید هم پایین آمده است.

افزایش ۴۰ درصدی قیمت شوینده ها در انتظار تصویب سازمان حمایت
رشد ۳۶ درصدی ارزش 

صادراتی محصولات لبنی در 
۹ ماهه امسال

در ۹ ماهه سال ۱۴۰۳ مجموعاً ۴۶۰ هزار و ۹۹۶ 
تن بــه ارزش ۷۴۷.۲ میلیون دلار محصولات 
لبنی به ۳۷ کشــور دنیا صادر شده که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشــته ۳۶ درصد رشد 
در ارزش صادرات داشــته اســت. به گزارش 
»ایســنا«، بر اســاس داده و اطلاعات گمرک 
به طور کلی میزان صــادرات لبنیات در ۹ ماهه 
سال ۱۴۰۳ حدود ۴۶۰ هزار و ۹۹۶ تن به ارزش 
۷۴۷.۲ میلیون دلار بوده و این در حالی است 
که میزان صادرات در ۹ ماهه سال گذشته، ۴۰۸ 
هزار و ۷۲۰ تن بــه ارزش ۵۴۸.۴ میلیون دلار 
بوده است. این آمارها نشــان دهنده رشد ۱۳ 
درصدی حجم صادرات و رشــد ۳۶ درصدی 
ارزش صادرات در سال جاری نسبت به سال 
گذشــته اســت. در این گزارش به تفکیک به 
میزان صادرات لبنیات پرداخته شــده است. 
در این ۹ مــاه میزان صادرات پنیــر ۸۸ هزار و 
۳۱۸ تن به ارزش ۱۱۸.۹ میلیــون دلار بوده و 
این در حالی اســت که میزان صــادرات این 
محصــول در ۹ ماهه ۱۴۰۲ حــدود ۷۷ هزار و 
۹۲۲ تن بوده است. این آمار نشان دهنده رشد 
۱۳ درصدی حجم صادرات و رشد ۱۶ درصدی 
ارزش صادرات بوده است. همچنین بر اساس 
این آمار میزان صادرات خامه و شیر در ۹ ماهه 
سال جاری ۹۱ هزار و ۷۳۹ تن به ارزش ۱۰۰.۴ 
میلیون دلار اســت و این در حالی اســت که 
میزان صادرات در ۹ ماهه سال گذشته ۹۶ هزار 
و ۸۸۲ تن به ارزش ۱۰۰.۴ میلیــون دلار بوده 
است. بر اســاس این گزارش حجم صادرات 
در این بازه زمانی در ســال جــاری کاهش ۵ 
درصدی داشــته، اما به لحاظ ارزش صادرات 
هیچ تغییری نداشته اســت. میزان صادرات 
دوغ و کفیر نیز در ۹ ماهه سال جاری، ۶۹ هزار و 
۸۹۷ تن به ارزش ۳۸ میلیون دلار بوده است. 
میزان صادرات در ۹ ماهه سال گذشته ۸۰ هزار 
و ۴۸۱ تن به ارزش ۳۸.۷ میلیون دلار بود. این 
آمارها نشان دهنده کاهش ۱۳ درصدی حجم 
و ۲ درصدی ارزش صادرات دوغ و کفیر در سال 

جاری نسبت به سال گذشته بوده است.

شنبه ۲۹ دی ۱۴۰۳ / ۱۷ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۸ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۹
اقتصاد



    گردشگری و میراث4

گردشگری زمستانی اســتان اصفهان با وجود پتانســیل های بی نظیر 
طبیعی، به دلیل غفلت در سیاست گذاری ها و کم توجهی به زیرساخت ها، 
مغفول واقع شده است. گردشگری زمستانی یکی از حوزه های جذاب و 
پر پتانسیل صنعت گردشگری است که به طور فزاینده ای در سراسر جهان 
به یک نیروی محرکه برای توسعه اقتصادی و اشتغال زایی تبدیل شده 
است. این نوع گردشگری، نه تنها به جذب گردشگران در فصل های کم تردد 
کمک می کند، بلکه موجب توسعه زیرساخت های محلی، تقویت اقتصاد 
مناطق کمتر برخوردار و حفظ تنوع زیستی می شود. ایران با برخورداری از 
جغرافیای متنوع، از کوه های برفی در شــمال و غرب تا کویرهای سرد در 
شرق و مرکز، می تواند در این حوزه نقش پررنگی ایفا کند. استان اصفهان 
با تنوع بی نظیر طبیعی خود، به ویژه در مناطق کوهستانی مانند فریدون شهر 
و سمیرم و همچنین مناطق کویری همچون خور و بیابانک، این ظرفیت 
را دارد که به یک مقصد ویژه گردشگری زمستانی تبدیل شود. با این حال، 
تاکنون به طور جدی به این پتانســیل ها توجه نشــده و استان اصفهان 
در عرصه گردشگری زمستانی، به ویژه در مقایســه با دیگر استان ها، در 

موقعیت ضعیفی قرار دارد. 
در این راستا، مهدی جمالی نژاد، استاندار اصفهان، در سخنان مختلف خود 
بر اهمیت توسعه صنعت گردشگری به عنوان یکی از ارکان رشد اقتصادی 
استان تأکید کرده اســت. اگرچه وی به طور خاص در زمینه گردشگری 
زمستانی ســخن نگفته، اما سیاست های کلی اســتانداری در راستای 
تقویت زیرساخت ها، جذب سرمایه گذاری و حمایت از بخش خصوصی 
می تواند به طور غیرمســتقیم فرصت های فراوانی برای رونق گردشگری 

زمستانی فراهم کند. 

نبود استراتژی جامع در حوزه گردشگری زمستانی استان اصفهان
حمیدرضا شهبازی، کارشناس گردشگری و پژوهشگر حوزه اکو توریسم 
به »مهر« می گوید: اصفهان از اســتان هایی اســت کــه می تواند به طور 
همزمان تجربیات متفاوتی از گردشگری زمستانی ارائه دهد. در مناطق 
کوهستانی مانند فریدون شهر و ســمیرم، امکانات خوبی برای اسکی و 
سایر ورزش های زمســتانی وجود دارد، در حالی که در کویرهای استان 
همچون خور و بیابانک، گردشگران می توانند از سکوت و زیبایی کویر در 
فصل زمستان بهره برداری کنند. اما متأسفانه این دو ظرفیت هنوز به طور 
هم زمان در قالب یک بسته گردشگری منســجم معرفی نشده اند. وی 
اشاره می کند: برای اینکه اســتان اصفهان به قطب گردشگری زمستانی 
تبدیل شود، نیازمند یک استراتژی جامع در زمینه زیرساخت ها، تبلیغات 
و هم افزایی بین بخش های دولتی و خصوصی است. در حال حاضر، در 
بخش های مختلف از جمله حمل ونقل و اقامتگاه ها، زیرســاخت های 
کافی بــرای پذیرش گردشــگران وجود نــدارد. این پژوهشــگر حوزه 
اکو توریســم تأکید کرد: اگر زیرســاخت های لازم مانند پیســت های 
اسکی با کیفیت، اقامتگاه های مناســب و خدمات عمومی به طور مؤثر 
توســعه یابد، گردشــگری زمســتانی می تواند به یکــی از منابع اصلی 
درآمدزایی برای استان تبدیل شود. از طرفی گردشگری زمستانی نه تنها 

 به جذب گردشگران در فصل ســرد می پردازد بلکه می تواند به عنوان یک 
محرک اقتصادی برای ایجاد شــغل و توســعه پایــدار در مناطق کمتر 
توسعه یافته استان عمل کند. روســتاهای دورافتاده و شهرهای کوچک 
استان مانند فریدون شهر و سمیرم که در زمستان شاهد برف های سنگین 
 هستند، می توانند از این صنعت بهره مند شوند و به یک کانون اقتصادی 

تبدیل شوند.

اقتصادگردشگری زمستانی؛ فرصتی برای توسعه پایدار استان
ندا احمدی، کارشناس اقتصاد گردشگری در این رابطه به »مهر« می گوید: 
اگر گردشگری زمستانی به طور مناسب در اصفهان توسعه یابد، می تواند 
یک منبع اصلی اشتغال زایی در مناطق روستایی و کمتر برخوردار باشد. 
بسیاری از روســتاهای اســتان ظرفیت بالایی برای توسعه گردشگری 
بوم محور دارند که به واسطه این ظرفیت ها می توانند برای جوانان و مردم 
محلی شغل ایجاد کنند. وی خاطرنشــان می کند: گردشگران در فصل 
زمســتان به ویژه در مناطق برف گیر به خدمات مختلفی از جمله هتل ها، 
رســتوران ها، تجهیزات ورزشــی و تورهای راهنمایی نیاز دارند. این امر 
می تواند باعث رونق کسب وکارهای محلی و توسعه مشاغل مختلف مانند 
صنایع دستی، مواد غذایی و خدمات اقامتی شــود. احمدی بر اهمیت 
سرمایه گذاری در زیرساخت های گردشــگری تأکید می کند و می گوید: 
با ســرمایه گذاری بخش خصوصی و همکاری دولت، می توان امکانات 
اقامتی و تفریحی مناســب را در این مناطق فراهم کرد. این امر موجب 
خواهد شد تا گردشگران بیشتری در فصل زمســتان به استان اصفهان 

سفر کنند و بدین ترتیب اقتصاد استان رشد چشمگیری خواهد داشت.

چالش های زیرساختی؛ مانع اصلی توسعه گردشگری زمستانی
رضا تقوایی راد، کارشناس حمل ونقل و زیرســاخت های گردشگری در 
این باره می گوید: یکی از بزرگ ترین چالش ها در توســعه گردشــگری 
زمستانی استان اصفهان، عدم وجود زیرساخت های حمل ونقل مناسب 
است. بسیاری از مناطق برف گیر استان به ویژه در فریدون شهر و سمیرم، 
دسترسی مناسبی برای گردشگران ندارند. جاده ها در این مناطق غالباً در 
فصل زمستان مسدود می شوند و این مسئله، سفر به این مناطق را برای 
گردشگران دشوار می کند. وی اظهار می کند: علاوه بر حمل ونقل، کمبود 
اقامتگاه های مناســب در این مناطق نیز به عنوان یکی دیگر از مشکلات 
اساسی در جذب گردشــگران مطرح است. بســیاری از گردشگران در 
جســتجوی اقامتگاه های مجهز و راحت هستند و این در حالی است که 
در بســیاری از مناطق استان، اقامتگاه های اســتاندارد برای گردشگری 

زمستانی وجود ندارد. تقوایی راد معتقد است که برای برطرف کردن این 
مشکلات، سرمایه گذاری در زیرساخت ها و همکاری نزدیک بین بخش 
دولتی و بخش خصوصی ضروری است. باید پیست های اسکی و مراکز 
اقامتی جدید ساخته شود و مسیرهای ارتباطی با این مناطق توسعه یابد.

صدای مردم محلی؛ »ظرفیت ها را داریم، اما امکانات کم است«
مردم محلی در مناطق مختلف اســتان اصفهان نیز بر ضرورت توســعه 
زیرساخت ها و برنامه ریزی برای جذب گردشگران در فصل زمستان تأکید 
دارند. آنان معتقدند که با وجود ظرفیت های فراوان در این زمینه، به دلیل 
نبود برنامه ریزی مناسب، هنوز این پتانسیل ها به طور کامل بهره برداری 
نشده است. محمدرضا مرادی یکی از ســاکنان فریدون شهر با اشاره به 
مشکلات موجود به »مهر« می گوید: پیست اسکی فریدون شهر از جمله 
جاذبه های طبیعی است که در فصل زمستان می تواند گردشگران زیادی 
را به خود جذب کند؛ اما نبود هتل های مناســب و سایر امکانات رفاهی 
باعث می شود که این منطقه برای گردشــگران جذاب نباشد. در صورتی 
که زیرساخت های اقامتی و خدمات عمومی توسعه یابد، شاهد افزایش 
تعداد گردشگران خواهیم بود. وی می افزاید: به طور کلی، گردشگران برای 
سفر به مناطق برفی باید خدمات مختلفی از جمله امکانات حمل ونقل، 
رســتوران و مراکز تفریحی مناسب در دسترس داشــته باشند. در حال 
حاضر این امکانات در فریدون شهر محدود است و این عامل مانع جذب 

گردشگر بیشتر می شود. 
شیما قربانی، یکی از اهالی ســمیرم نیز در این باره می گوید: در سمیرم، 
برف های سنگین و زیبایی های طبیعی زیادی داریم، اما برنامه ریزی برای 
استفاده از این ظرفیت ها در فصل زمستان وجود ندارد. اگر جشنواره های 
زمستانی یا مســابقات اســکی در اینجا برگزار شــود، می تواند به رونق 
گردشــگری کمک زیادی کند. وی تأکید می کند: مــا در اینجا به دنبال 
راه هایی برای جذب گردشــگران در فصل سرد هستیم، اما نبود امکانات 
اقامتی و تفریحی مانع اصلی است. در صورتی که دولت و بخش خصوصی 

همکاری کنند، می توان شاهد تغییرات مثبتی در این زمینه بود.
گردشگری زمســتانی به عنوان یک فرصت بزرگ برای استان اصفهان، 
می تواند زمینه ساز تحولی اساســی در زمینه های اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی باشد. این صنعت، علاوه بر جذب گردشگران داخلی، می تواند 
موجب ارتقای سطح اشتغال و ایجاد منابع درآمدی جدید برای مناطق 
کمتر برخوردار اســتان شــود. به ویژه در شهرســتان های کوهستانی و 
روســتاهای نزدیک به مناطق برف گیر، توسعه گردشــگری زمستانی 

می تواند به تقویت زیرساخت ها و رونق کسب وکارهای محلی کمک کند.

ساخت اولین هتل ۵ ستاره در کاشان
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان کاشــان از ساخت اولین هتل 5 
ستاره در کاشان خبر داد. به گزارش »مهر«، علیرضا عبدا... زاده با اشاره به مشارکت بخش خصوصی و 
سرمایه گذاری در بخش های مختلف گردشگری کاشان اظهار کرد: در سال ۱۴۰۳ حوزه سرمایه گذاری 
 اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشان تاکنون ۱۰ موافقت اصولی با حجم 
سرمایه گذاری حدود ۱5 هزار میلیارد ریال و با اشــتغالزایی ۲۸۷ نفر در شهرستان کاشان صادر شده 
نموده است. وی اذعان کرد: از این ۱۰ مورد موافقت اصولی سه مورد آنها مربوط به بخش نیاسر دو مورد 
آن مربوط به بخش برزک، یک مورد آن مربوط به بخش قمصر و چهار مورد آن مربوط به بخش مرکزی 
است. رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشان با تأکید بر تلاش برای 
رفع موانع سرمایه گذاری در کارگروه های مختلف شهرستان، تصریح کرد: پنج پرونده در مرحله صدور 

موافقت اصولی و تعداد ۲۰ درخواست در دست بررسی و اقدام است.

وزیر میراث فرهنگی خبر داد

 برنامه ریزی برای افزایش چشمگیر سفر گردشگران تاجیک
به ایران

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از برنامه ریزی های گسترده برای توسعه روابط ایران با 
تاجیکستان در حوزه های گردشگری، تجاری و فرهنگی خبر داد. صالحی امیری در حاشیه اعزام هیئت 
تجاری اتاق ایران به تاجیکستان، با تأکید بر اهمیت گسترش روابط با این کشور اظهار کرد: تاجیکستان با 
توجه به اشتراکات فرهنگی و تمدنی، یکی از اولویت های استراتژیک ایران در توسعه روابط با همسایگان 
است. وی با اشاره به ظرفیت های بی نظیر تاجیکســتان برای تقویت همکاری های تجاری و فرهنگی 
افزود: تاجیکستان با توجه به اشتراکات فرهنگی به عنوان بخشــی از حوزه تمدنی نوروز و نظر به زبان 
مشترک، کشوری کلیدی برای تقویت ارتباطات اقتصادی و فرهنگی ایران محسوب می شود. وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی همچنین از هدف گذاری برای افزایش تعداد گردشگران تاجیک 
به ایران خبر داد و بیان کرد: در حال حاضر، تعداد گردشــگران تاجیک حدود ۸۰۰۰ نفر است، اما توافق 
شده است این رقم به ۱۰۰ هزار نفر افزایش پیدا کند. توسعه گردشگری علاوه بر تقویت روابط فرهنگی، 
به افزایش تجارت و اشتغال زایی نیز کمک خواهد کرد. صالحی امیری با اشاره به سفرهای اخیر خود 
به کشورهای منطقه از جمله آذربایجان، ارمنستان و گرجستان گفت: دولت چهاردهم بر توسعه روابط با 
همسایگان متمرکز است و در حال ایجاد زیرساخت های لازم برای بهره برداری از این ظرفیت ها هستیم.

جزییات حضور ایران در نمایشگاه گردشگری اسپانیا
ایران در نمایشگاه  گردشگری اسپانیا که قرار است بهمن ماه در مادرید برگزار شود مانند ۱۶ دوره قبلی حضور 
خواهد داشت تا در بازار جهان جایگاهش را حفظ کند. به گزارش »مهر«، ایران قرار است در روزهای آینده در 
نمایشگاه بین المللی گردشگری اسپانیا شرکت کند. مسئولیت پاویون ایران در این نمایشگاه را نیز کانون 
جهانگردی و اتومبیلرانی ایران بر عهده گرفته است. این کانون با مجوز رسمی سازمان توسعه تجارت ایران 
و به نمایندگی از سوی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی چند ماه پیش برای شرکت در 
نمایشگاه گردشگری فیتور اسپانیا ۲۰۲5 فراخوان داد و از فعالان و کنشگران صنعت گردشگری کشور برای 
شرکت در چهل و پنجمین دوره از این نمایشگاه دعوت کرد. این نمایشگاه از ۳ تا ۷ بهمن ماه با حضور فعالان 
حوزه گردشگری، دفاتر خدمات مسافرتی، شرکت های هواپیمایی، هتل ها و صنایع وابسته از کشورهای 
مختلف در محل دائمی برپایی نمایشگاه های FIERA DE MADRID در پایتخت کشور اسپانیا برگزار 
می شود. فضای کلی این نمایشگاه بیش از یک میلیون متر مربع است که 9۰۰۰شرکت کننده ۸۰۶ غرفه 
اصلی دارند. براین اساس دفاتر خدمات مسافرتی، هتل ها، شرکت های هواپیمایی، مناطق آزاد تجاری، 
اقامتگاه های بومگردی، تولیدکنندگان صنایع دستی و سایر صنوف مرتبط با صنعت گردشگری برای حضور 

در نمایشگاه FITUR ۲۰۲5، به وب سایت نمایشگاه های کانون مراجعه و ثبت نام کردند.

با مسئولان

 ســخنگوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی استان اصفهان از 
 انعقاد تفاهم نامه جذب گردشگر از کشور تاجیکستان به مقصد اصفهان در جریان سفر  

رئیس جمهور به شهر دوشنبه خبر داد.
شهرام امیری روز پنجشنبه در گفت و گو با »ایرنا« اظهار کرد: تعدادی از فعالان دفاتر 
گردشگری اصفهان همراه تیم ایران در ســفر رئیس جمهور و وزیر میراث فرهنگی به 
تاجیکستان هستند که دیشب)چهارشــنبه( موفق به انعقاد این قرارداد شدند. وی 
افزود: با انعقاد این قرارداد در آینده ای نزدیک شاهد راه اندازی تورهای گردشگری از 
تاجیکستان به مقصد اصفهان خواهیم بود. امیری گفت: هدف از سفر فعالان صنعت 
گردشگری اصفهان به تاجیکستان، معرفی جذابیت های گردشگری استان و جذب 
گردشگر از کشورهای آسیای میانه است. وی با بیان اینکه یکی از اولویت های اداره کل 

میراث فرهنگی اصفهان، جذب گردشگران خارجی از کشورهای آسیایی به ویژه آسیای 
میانه است، افزود: شناسایی کشورهای جدید هدف گردشگری و بازاریابی در این زمینه 
در دستور کار این اداره کل قرار دارد. سخنگوی میراث فرهنگی استان اصفهان با اشاره 
به نزدیکی فرهنگی ایران و کشورهای آسیای میانه مانند تاجیکستان، ترکمنستان و 
قزاقستان، تصریح کرد: برخی از مردم این کشورها به زبان فارسی نیز صحبت می کنند 
و می توان از این موضوع نیز به عنوان فرصتی برای جذب گردشگر خارجی استفاده کرد.

امیری با تأکید بر لزوم گسترش تورهای ورودی از خارج کشور به اصفهان، اضافه کرد: 

ما برای تقویت گردشگری خارجی باید به بازاریابی و توسعه ارتباط با کشورهای مورد 
هدف بپردازیم. وی خاطرنشان کرد: آموزش هایی به دفاتر خدمات مسافرتی اصفهان 
برای تقویت تورهای ورودی خارجی ارائه شده است و اداره کل میراث فرهنگی استان 

اصفهان نیز در این زمینه تلاش می کند.
به گزارش »ایرنا«، مسعود پزشکیان، رئیس جمهور ایران چهارشنبه شب هفته پیش 
برای انجام سفر رسمی دو روزه به همراه هیئتی بلندپایه وارد تاجیکستان شد و مورد 

استقبال »امام علی رحمان«، رئیس جمهور این کشور قرار گرفت.

روز پنجشنبه ۲۳ تفاهم نامه بین مقام های دو کشــور در زمینه های مختلف از جمله 
سیاســی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی آموزشــی، حمل و نقل، گمرک، بازرگانی و 

دامپزشکی امضا شد.
از برنامه های تنظیم شــده برای این ســفر می توان به برگزاری همایش مشــترک 
تجــاری، ســرمایه گذاری و گردشــگری با مشــارکت بیــش از ٣٠٠ نفــر از فعالان 
 اقتصادی و سرمایه گذاران ایرانی و تاجیکســتانی در راستای افزایش همکاری ها و 

مبادلات اقتصادی و تجاری اشاره کرد.
استان اصفهان با بیش از ۲۲ هزار اثر تاریخی )یکهزار و 9۴۰ اثر ملی و ۱5 اثر ثبت جهانی( 
و افزون بر ۶۰۰ خانه تاریخی و جاذبه های مختلف طبیعی، فرهنگی، مذهبی و تفریحی 

یکی از قطب های گردشگری ایران محسوب می شود.

تفاهم نامه جذب گردشگر  بین تاجیکستان و اصفهان منعقد شد

شنبه ۲۹ دی ۱۴۰۳ / ۱۷ رجب  ۱۴۴۶ / ۱۸ ژانویه  ۲۰۲۵ / شماره ۴۲۷۹

گردشگریزمستانیاصفهان؛فرصتیطلاییکهازدستمیرود

استراتژی کیلویی چند؟!

مفاد آراء
10/344 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر رای شماره 3430  مورخ 1403/9/10 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب 
اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی، مالکيت  خانم اشرف صمدی حسين  آبادی  به 
شناسنامه شماره 581 کدملی 1288582455  صادره  اصفهان فرزند عبدالصمد در ششدانگ 
يکباب  خانه مسکونی به مساحت 113 متر مربع  پلاک شماره 376 فرعی از 4348   اصلی واقع 
در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان مع الواسطه و به موجب بيع نامه عادی  از 
طرف  آقای حسينعلی عبدليان به متقاضی  واگذار گرديده است و متقاضی نيز به موجب يک 
فقره استشهاديه محلی که به تاييد شهود محلی رسيده است اعلام داشته به مالک رسمی 

)حسينعلی عبدليان( دسترسی ندارد.
 لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ 
انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. 
بديهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/29
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/14

م الف: 1866186  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
مفاد آراء

10/345 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360302007007838 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای محمد حسين رحيميان دستجردی فرزند يداله  
بشماره شناسنامه 110 صادره از اصفهان در ششدانگ يک قطعه زمين کشاورزی با کاربری 
اراضی مزروعی  به مساحت 285/83 متر مربع تمامت پلاک  506 فرعی از 29   اصلی واقع 
در زازران  بخش 9 خريداری از مالک رسمی غلامعلی امينی  فرزند عبداله محرزگرديده است.

 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. 
بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/29                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/14
م الف: 1865207  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
10/346 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره  140360302007007859 هيات  دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وســاختمانهاي فاقد سند رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای حميد موســوی فرزند رضا  بشــماره 
شناســنامه 44624  صادره از اصفهان در ششــدانگ يک قطعه زمين کشاورزی با کاربری 
اراضی مزروعی  به مســاحت 5689/51 متر مربع فســمتی از پلاک شــماره  470  اصلی 
 واقع در کلگون  بخش 9 خريداری از مالک رســمی  رضا موسوی فرزند زين العابدين محرز

گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. 
بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/29                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/14
م الف: 1866556  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
10/347 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرستان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شــده توسط اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه 
از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است 
 در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات ســند مالکيت صادر

 خواهد شد. 
1- راي شــماره 140360302015000990 مــورخ 1403/10/05 آقــای حمزه مومنی 
قلعه قاســمی فرزند رمضان  نسبت به شــش دانگ  يکباب خانه به مساحت 229/91  متر 
 مربع مفروز از پلاک  111- اصلــي واقع در حاجی آباد قلعه قاســم بخش 9 ثبت اصفهان 

مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی غلامرضا ملکزاده قلعه قاسمی 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/29
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/14

م الف: 1853487   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
10/348 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  140360302018002688 مورخ 1403/08/14 هيأت اول/دوم موضوع 
قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی  اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محسن 
اباذری فرزند ولی اله بشــماره شناسنامه 1899 نسبت به شــش دانگ يک باب کارگاه به 
مساحت 261.07 متر مربع از قسمتی از پلاک 311 اصلی واقع در اصفهان منطقه صنعتی 
دولت آباد خيابان حافظ بخش 16 حوزه ثبت ملک دولت آبادبرخوار خريداری بموجب سند 
ابتياعی به شــماره 29081-1397/12/21 دفتر 151 برخوار همچنين اســناد اصلاح به 
شــماره37728-1402/09/16 دفتر 151 اصفهان و 201081-1397/21/21دفتر 151 

مالکيت  محسن اباذری محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی 
اســت در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/10/29                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/14
م الف: 1866981 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار

تحدید حدود اختصاصی
10/349 شــماره نامه : 140385602024011097-1403/10/24 چون تحديد حدود ششدانگ 
يک باب خانه مخروبه به مساحت 110/36 متر مربع به شماره  پلاک ثبتی  5649 فرعی از 
4483 اصلی مفروزی از 88 فرعی از اصلی مرقــوم واقع در بخش 5 ثبت اصفهان که طبق 
پرونده ثبتی به نام آقای مهدی نجار دستجردی فرزند براتعلی در جريان ثبت است به عمل 
نيامده  اينک بنا به دستور قسمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحديد 
حدود پلاک مرقوم در روز شنبه مورخ 1403/11/20 ساعت 9 صبح در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد، لذا به موجب اين آگهی به کليه مجاورين اخطار می گردد که در روز و ســاعت 
مقرر در اين آگهی در محل حضور يابند و اعتراضات مالکيــن يا مجاورين مطابق ماده 20 
قانون ثبت از تاريخ تنظيم صورت مجلس تحديدی تا 30 روز پذيرفته خواهد شــد و طبق 
تبصره 2 ماده واحده قانون تعيين تکليف پرونده های معترضی ثبت معترضين ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض به اين اداره با تقديم دادخواست به مرجع ذيصلاح قضائی 
 گواهی تقديم دادخواســت را اخذ و به اين اداره تســليم نماييد. تاريخ انتشار: 1403/10/29

 م الف: 1866150  شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

10/350 شــماره نامه: 140385602024011020- 1403/10/23  نظر به اينکه سه دانگ مشاع 
از  ششــدانگ پلاک 166  فرعی از 3228  اصلی واقع در بخش 5 اصفهان به شماره چاپی 

سند برگی 463294 سری ه ســال 99 و شــماره دفتر الکترونيکی 140020302024010138 
 به نــام خانم طاهــره نوری ديزيچه ســابقه ثبــت و صدور ســند مالکيت دارد  ســپس 
مالک مذکور با ارائه درخواســت شــماره 30416  مورخ 1403/08/23  بــه انضمام دو برگ 
استشــهاديه محلی که امضا شــهود آن ذيل شــماره يکتا 140302150334000314 و رمز 
تصديق 343335  مورخ 1403/08/21 به گواهی دفترخانه اسناد رسمی 233  اصفهان رسيده 
است مدعی اســت که ســند مالکيتش به علت نامعلوم مفقود و درخواست صدور المثنی 
سند مالکيت را نموده  لذا مراتب  به اســتناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه 
 قانون ثبت در يک نوبت آگهی می شــود چنانچه کســی مدعی انجام معامله نسبت به

 ملک مرقوم يا وجود ســند مالکيت مذکور نزد خود می باشــد از تاريخ انتشــار اين آگهی 
 ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا سند معامله به اين

 اداره تسليم و رسيد اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند 
مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد يا در صورت اعتراض اصل 
 سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور ســند مالکيت المثنی طبق مقررات
  خواهد شــد. م الــف: 1866332 شــبان رئيــس منطقه ثبــت اســناد و املاک 

جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

10/351شــماره نامه: 140385602033004726- 1403/10/19 نظر به اينکه ســند مالکيت 
سه دانگ مشــاع از ششــدانگ يکدرب باغ محصور و مزروعی و مشــجر معروف بيست 
رجلی به شــماره پلاک ثبتی 3114 فرعــی از 193- اصلی  واقع در طــرق جزء بخش 11 
حوزه ثبتی نطنز به نام آقای غلامحســين ضابطيان طرقی فرزند جعفر ذيل شماره 3104 
در صفحه 331 دفتر 21 املاک با شــماره چاپــی 268128 ثبت  صادر و تســليم گرديده 
است و سپس به موجب  ســند قطعی 39048 مورخ 1356/03/31 دفترخانه اسناد رسمی 7 
نطنز آقای غلامحسين  ضابطيان طرقی تمامی سه دانگ مشــاع از ششدانگ را به آقای 
 حســين صادقيان طرقی فرزند عبدل انتقال قطعی نموده اســت و نامبــرده نيز بموجب

 سند قطعی 67361 مورخ 1379/02/21 دفترخانه اســناد رسمی 7 نطنز تمامی يک دانگ 
 و نيم مشاع از ششــدانگ را به آقای عباس صادقيان فرزند عبدل انتقال قطعی نموده است
 لذا آقای حســين صادقيان برابر درخواســت بــه شــماره وارده 140321702033007845 
مورخ 1403/10/8 منضم به دو برگ استشــهاديه که امضاء شــهود آن ذيل شناســه يکتا 
140302155884000659 و رمــز تصديــق 194094 که به تاييد دفترخانه اســناد رســمی 
شماره 7 نطنز رسيده اســت مدعی مفقود شدن ســند مالکيت مرقوم در اثر اسباب کشی 
می باشــد  و درخواســت ســند مالکيت المثنی ملک فوق را نموده اســت لذا مراتب به 
اســتناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آييــن نامه قانون ثبــت  در يک نوبت آگهی 
می شــود چنانچه کســی مدعی انجام معامله نســبت بــه ملک مرقوم يا وجود ســند 
مالکيت نزد خود می باشــد از تاريخ انتشــار اين آگهی ظرف مــدت ده روز اعتراض خود را 
کتباً ضمن ارائه اصل ســند مالکيت يا سند معامله به اين اداره تســليم و رسيد اخذ نمايد 
تا مراتب صورتمجلس و اصل ســند مالکيت به ارائه کننده ســند مســترد گردد بديهی 
اســت اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرســيد يا در صورت اعتراض اصل ســند مالکيت 
 يا سند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور ســند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 

م الف: 1866952 رحمت اله شاهدی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نطنز 



بازپس گیری زمین های ملی با حکم دستگاه قضا

2 حکم تخریب ساخت و ساز غیر مجاز در اصفهان اجرا شد
2 حكم تخریب ســاخت و ســاز غیر مجاز و باز پس گیری در زمین های ملی و منابع طبیعی استان 
اصفهان اجرا شــد. به گزارش »ایرنا« از روابط عمومی دادگستری کل اســتان اصفهان، رئیس کل 

دادگســتری اســتان اصفهان از اجرای 
2 حکم تخریب ســاخت و ساز غیر مجاز 
در حریم و بســتر رودخانه زاینده رود در 
محدوده شهرســتان فلاورجان در جنوب 
غربی اصفهان خبر داد. حجت الاســلام 
والمسلمین اســدا... جعفری افزود: 2 
عملیات تخریب ساخت و ساز غیرمجاز 
در حریــم و بســتر رودخانــه زاینده رود 
)مجموعــه موســوم به قلعه سرشــیر 
پیربکران( و همزمان خلع ید از ۳۹ هکتار 

زمین متعلق به منابع طبیعی در شهرستان فلاورجان اجرا شد. وی خاطرنشان کرد: زمینی با مساحت 
۳۹ هکتار در منطقه »جوچی« واقع در »افجد« شهرســتان فلاورجان در ســال ۱۳۵۴ به شخصی 
به عنوان اجاره ۳۰ ساله واگذار شد که با پایان مهلت اجاره در سال ۱۳۸۴، مستأجر با سوء استفاده از 
وضعیت موجود اقدام به ادامه تصرف خود بر این اراضی کرد و با مراجعه به دستگاه قضایی، خواستار 

صدور سند مالکیت شد.
حجت الاسلام جعفری افزود: این موضوع تا سال ۱۳۹۴ به طول انجامید و سرانجام پس از پیگیری  
توسط اداره کل منابع طبیعی و دستگاه قضایی اصفهان و صدور رأی قطعی تخلیه در دیوان عالی کشور، 

حکم تخریب اجرا و این اراضی به اداره کل منابع طبیعی بازگردانده شد.
رئیس کل دادگستری اســتان اصفهان گفت: شــخص خاطی در این مدت اقدام به ساخت و ساز 
غیرقانونی بخش زیادی از بستر رودخانه زاینده رود در منطقه پیربکران و فروش آن به افراد دیگر به 
قیمت های بالا کرده بود. حجت الاسلام جعفری با بیان اینکه برخی از این ساخت و سازها که از سال 
۱۳۸۴ آغاز شد با تبانی با شهرداران وقت صورت گرفته و پروانه ساخت برای آنها صادر شده است، اضافه 
کرد: برای شهرداران متخلف پرونده قضایی تشکیل شده که پرونده آنها پس از صدور قرار مجرمیت در 
دادسرا و رسیدگی در مرحله بدوی، در محاکم تجدید نظر استان در حال رسیدگی است. وی از برخورد 
قاطع دستگاه قضایی استان اصفهان با تغییر غیرقانونی کاربری اراضی خبر داد و گفت: با افراد سودجو 
در این زمینه به شدت برخورد می شود. رئیس کل دادگستری استان اصفهان اظهار کرد: مردم باید در 
زمان خرید زمین  به ویژه در حاشیه شهرها و روستاها با استعلام از مراجع مربوطه، فریب وعده های 

فروشندگان و سودجویان متخلف را نخورند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان:

۱۰ کیلو تریاک در خودروی دنا در اصفهان کشف شد
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان از توقیف یک دستگاه خودروی دنا حامل ۱۰ کیلو 

تریاک در یکی از محورهای مواصلاتی استان خبر داد.
سرهنگ احمد نیکبخت در گفتگو با »مهر« اظهار کرد: در راستای مقابله با قاچاق مواد مخدر و برخورد 
با سوداگران مرگ، مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان حین کنترل یکی از محورهای مواصلاتی 
به یک دستگاه سواری دنا مشکوک شدند و برای بررسی آن را متوقف کردند. وی افزود: مأموران ضمن 
هماهنگی با مرجع قضایی به بازرسی از این خودرو پرداخته و موفق شدند ۱۰ کیلو مواد مخدر از نوع 
تریاک که به طرز ماهرانه ای جاساز شده بود را کشف کنند. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
اصفهان تصریح کرد: در این رابطه یک ســوداگر مرگ دستگیر که پس از تشکیل پرونده برای انجام 

اقدامات قانونی به مرجع قضایی تحویل داده شد.

استانداراصفهان تأکید کرد: 

نقشه راه جمعیت اصفهان تدوین شود

استاندار اصفهان بر لزوم تدوین نقشه راه جمعیت این استان با تعیین 
وظیفه هر دستگاه اجرایی و سهم عملکرد هر شهرستان  تأکید کرد.

به گزارش خبرگزاری »مهر«، مهدی جمالی نژاد در جلسه ستاد حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت اظهار کرد: مصادیق فرونشست امید و اعتماد 
که از مهم ترین مشکلات شمرده می شود در حوزه ازدواج و فرزندآوری 
دیده می شود و لزوم توجه مضاعف به آن را آشکار می سازد. وی افزود: 
مسئولان باید در عملکرد و سخنان خود به افق های روشن و امید به آینده 
که در راستای ازدواج و فرزندآوری کمک می کند، توجه ویژه داشته باشند 

و این موج را ترویج دهند.
استاندار اصفهان با اشــاره به طرح های مختلف عنوان شده در راستای 
افزایش نرخ ازدواج و کاهش میزان سقط جنین، بیان کرد: موضوعات 
مطرح شده در این راستا ارزشمند و قابل تقدیر است؛ پیگیری جدی این 
طرح ها توسط دســتگاه های مربوطه به عنوان اولین مصوبه این جلسه 
باید در دستور کار قرار گیرد. وی با تأکید بر مشخص شدن وظیفه هر فرد 
و دستگاه در راستای اجرای قانون جوانی جمعیت خاطرنشان کرد: نقشه 
راه جمعیت استان باید تدوین شده تا سهم و وظیفه هر دستگاه مشخص 
و برنامه ها و گزارشــات لازم در این باره ارائه شــود؛ همچنین سهم هر 

شهرستان به منظور پایش عملکرد فرمانداران باید تعیین شود.
جمالی نژاد افزود: طبق قانون گزارشات مربوط به عملکرد هر دستگاه در هر 

شش ماه یکبار به سازمان بازرسی اعلام و ترک فعل ها مشخص می شود؛ 
در این باره با هیچ نهاد و سازمانی تعارف نداشته و برخورد خواهیم کرد. 
وی تأکید کرد: این مسیر جمعی است که در راستای آن باید بخش های 

مختلف دولتی، خصوصی و مردمی به صورت هماهنگ عمل کنند.
اســتاندار اصفهان با تأکید بر ضرورت فرهنگ ســازی در حوزه ازدواج و 
فرزندآوری بیان کرد: دســتگاه های فرهنگی بایــد در این زمینه به طور 
جدی فعالیت کنند؛ همچنین مأموریت کلیدی صداوسیما در زمینه باز 
کردن گره های ذهنی و تشویق به ازدواج و فرزندآوری بسیار مهم بوده و 
باید مورد توجه قرار گیرد. وی افزود: دعوت از کارشناســان این حوزه در 
برنامه های تلویزیونی مهم است؛ همچنین توجه به اثربخشی محتواهای 

تولیدی باید به صورت جدی مدنظر باشد.
جمالی نژاد با اشاره به تخصیص اعتبارات لازم به حوزه حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت، تصریح کرد: اعتبارات در اختیار استانداری و همچنین 
اعتبارات مربوط به حوزه مسئولیت های اجتماعی می تواند به این حوزه 
اختصاص یابد؛ همچنین در این زمینه اعتبارات خوبی در ستاد اجرایی 
فرمان امام خمینی )ره( وجود دارد که باید مورد پیگیری قرار گیرد. وی 
افزود: همچنین لازم است که دستگاه های اجرایی تسهیلات و مشوق های 
مناسبی برای کارکنان مجرد خود در نظر بگیرند؛ افزایش همکاری بانک ها 

نیز از اهمیت بالایی برخوردار است.

با مسئولان جامعه

 مدیرکل مدیریت بحران استانداری:

۷۹2 اخطاریه زیست محیطی برای 
واحدهای آلاینده در اصفهان صادر شد 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: بازرسان 
محیط زیســت در اســتان اصفهان ۴۵۰۰ واحــد صنعتی را 
ارزیابــی کردند که در ایــن زمینه ۷۹2 واحــد آلاینده و ۱۵2 
کارگاه به مراجع قضایی معرفی و ۱۶ واحد پلمب شد. منصور 
شیشــه فروش در گفتگو با »مهر« از ارزیابی و پایش های 
زیســت محیطی انجام شــده بر روی ۴۵۰۰ واحد تولیدی 
صنعتی و کارگاهی خبر داد و اعلام کرد: از مهرماه سال جاری 
تاکنون، ۱۵2 کارگاه آلاینــده پس از ابلاغ اخطــار به مراجع 
قضایی معرفی و ۱۶ کارگاه آلاینده پلمب شــده اســت. وی 
پیش بینی کرد که با ورود ســامانه ناپایــدار جوی، به تدریج 
از غلظت آلاینده های جوی کاســته خواهد شــد. مدیرکل 
مدیریت بحران اســتانداری اصفهان همچنین اعلام کرد که 
طبق مصوبات کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هوای استان، 
طرح زوج و فرد تردد خودروها در شــهر اصفهان از ساعت ۹ 
صبح تا ۱۳ و ۱۶:۰۰ تا 2۱:۰۰ همچنان ادامه خواهد داشت. وی 
افزود: تیم های گشت و نظارت اداره کل محیط زیست استان 
اصفهان نیز بــه فعالیت خود ادامه خواهنــد داد و با هرگونه 
اقدامی که منجر به افزایش آلودگی هوا شود، برخورد خواهند 
کرد. مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان ادامه داد: 
بر اساس مصوبات این کمیته، روزانه و شبانه ۱۰ تیم گشت و 
نظارت به صورت مســتمر واحدهای آلاینده را بازدید و رصد 
می کنند. از دیگر مصوبات کارگروه می توان به ممنوعیت هر 
اقدامی که منجر به افزایش آلاینده ها گردد، از جمله آتش زدن 
بقایای گیاهی و محصولات کشاورزی، عملیات خاکبرداری و 
قیرکاری اشاره کرد. شیشه فروش همچنین بر برخورد پلیس 
راهور با خودروهای دودزا و فاقد معاینه فنی تأکید کرد و گفت: 
توزیع ســوخت پاک در جایگاه های سوخت توسط شرکت 
نفت و با نظارت محیط زیست نیز مورد تأکید قرار گرفته است. 
وی افزود: رعایت الزامات بهداشتی در شرایط آلودگی هوا، به 
ویژه برای افراد آسیب پذیر، و تأکید بر صرفه جویی و مصرف 
بهینه گاز توسط تمامی دستگاه های اجرایی نیز از دیگر موارد 
مطرح شده در جلسه کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هوای 
اســتان بود. مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان بر 
لزوم تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی توسط شهرداری و ارائه 
خدمات به موقع در شهر اصفهان و شهرهای محدوده مرکزی 
تأکید کرد و خواســتار اســتفاده از اتوبوس های استاندارد و 

دارای معاینه فنی شد.
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رئیس مرکــز جوانی جمعیت، ســلامت خانواده و 
مدارس وزارت بهداشت در حاشیه برگزاری افتتاحیه 
همایش کشوری آموزش مشــاورین تلفنی ۴۰۳۰ 
با موضوع حفــظ حیات جنین اظهار کــرد: یکی از 
مأموریت های وزارت بهداشت، موضوع حفظ حیات 
جنین و پیشگیری از ســقط عمدی است و تاکنون 
وزارت بهداشــت اقدامات متعــددی در این زمینه 

انجام داده است.

صابر جباری افزود: یکی از برنامه ها این است که در 
تعامل با ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( و استفاده 
از ظرفیت بنیاد برکــت، خط ویژه مشــاوره تلفنی 
راه اندازی شود که در این زمینه سامانه ۴۰۳۰ پای کار 
آمد و خط ویژه ای برای مشاوره تلفنی سقط جنین 
اختصاص داده شــد. وی با بیان اینکه اختصاص 
خط ویژه مشــاوره تلفنــی حفظ حیــات جنین با 
همکاری وزارت بهداشت و بنیاد برکت شکل گرفته 
است، تصریح کرد: در این همایش، حدود ۳۰۰ نفر از 
افرادی که قرار است مشاوره تلفنی انصراف از سقط 
عمدی را ارائه دهند، طــی دو روز آموزش می بینند، 
سپس در بستر خط تلفنی ۴۰۳۰، این مشاوره ها را 

در زمینه های علمی، پزشــکی و اخلاقی به مادرانی 
که در تصمیم خود مردد یا نسبت به وضعیت خود 
مضطرب هســتند، ارائه می دهند و بــه آنها کمک 
می کنند که بتوانند بهترین تصمیم را بگیرند و جنین 
خود را حفظ کنند و از ســقط منصرف شوند. وی با 
بیان اینکه خط ویژه مشــاوره تلفنی در حال حاضر 
آماده شده است و به زودی آغاز به فعالیت خواهد 
کرد، خاطرنشان کرد: وزارت بهداشت در این رویداد 
آموزشی، تمام محتواها را بر اســاس منابع معتبر 
پزشــکی آماده می کند و مشــاوره ای که به مردم 
ارائه می شود، مبتنی بر شواهد و مستندات علمی، 

اخلاقی و فقهی خواهد بود.

رئیس مرکز جوانی جمعیت وزارت بهداشت خبرداد

راه اندازی خط ویژه مشاوره تلفنی حفظ حیات جنین

مدیرکل آموزش و پرورش استان:

بالاترین میزان فرونشست در اصفهان را در ناحیه ۵ داریم 
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان اصفهان با اشاره به معضل فرونشســت گفت: ما بالاترین میزان 
فرونشست در سطح شهر اصفهان را در ناحیه ۵ داریم و به همین دلیل مجبوریم که مدارس را به صورت 
دو نوبته برگزار کنیم. به گزارش »ایسنا« و به نقل از اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره کل آموزش و 
پرورش استان اصفهان، محمدرضا نظریان در آیین افتتاح و کلنگ زنی مدارس خیرساز سید مصطفی 
رناسی از حضور در جمع خیران و نیک اندیشان ابراز خشنودی و اظهار کرد: خداوند را شاکرم که فرصتی 
فراهم شد تا در جمع این عزیزان حضور پیدا کنم؛ این جمع برای من یک افتخار بزرگ است و امیدوارم 
بتوانیم با همکاری یکدیگر گام های مؤثری در راستای بهبود شرایط آموزشی و رشد دانش آموزان برداریم. 
وی با اشــاره به ویژگی های ناحیه ۵ آموزش وپرورش اصفهان که یکی از بزرگ ترین نواحی استان با 
بیش از ۹۰ هزار دانش آموز است، افزود: از جمله مشکلاتی که در این ناحیه با آن روبه رو هستیم، پدیده 
فرونشست است و ما بالاترین میزان فرونشست را در سطح شهر اصفهان را در ناحیه ۵ داریم و به همین 
دلیل مجبوریم که مدارس را به صورت دو نوبته برگزار کنیم تا به امنیت دانش آموزان لطمه ای وارد نشود. 
مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان به مسئله تراکم کلاسی اشاره و بیان کرد: تراکم کلاس ها در 
برخی مدارس به بیش از ۴۰ نفر می رسد و در این شرایط، کیفیت آموزش به شدت کاهش می یابد و این 
یکی از چالش هایی است که باید برای آن راه حل های اساسی پیدا کنیم. نظریان افزود: هدف ما این 
است که در کنار افزایش کمیت، به کیفیت آموزش نیز توجه ویژه ای داشته باشیم، کلاس هایی که تعداد 
دانش آموزان آن ها بالای 2۵ نفر باشد، قطعاً کیفیت آموزش پایین خواهد بود؛ امیدواریم با کمک خیران 
نیک اندیش، مسئولان و دست اندرکاران، در این ناحیه تحولی بزرگ در کیفیت و کمیت مدارس ایجاد 
کنیم. وی به اهمیت نقش خیران در توسعه کشور اشاره کرد و گفت: مدارس فقط یک مکان آموزشی 
نیستند، بلکه آن ها یک امکان برای رشد و توسعه اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی کشور هستند و خیران با 
ایجاد این امکانات، فرصت هایی برای تربیت نسل های آینده فراهم می کنند که در نهایت به توسعه کشور 
کمک خواهد کرد. نظریان تأکید کرد: مدارس، به عنوان محلی برای آموزش و تربیت نسل های آینده، 
نه تنها به ارتقای سطح علمی دانش آموزان کمک می کنند، بلکه بستری مناسب برای توسعه اجتماعی 
و اقتصادی کشور فراهم می آورند و خیران با ساخت این مدارس، علاوه بر فراهم کردن مکان مناسب 
برای آموزش، امکان رشد و پیشرفت دانش آموزان را فراهم می کنند و بدین ترتیب در آینده سازی کشور 
نقش مؤثری خواهند داشت. مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان خاطرنشان کرد: این اقدامات 

خیرخواهانه بدون شک در ارتقای کیفیت آموزش وپرورش استان تأثیرگذار خواهد بود.

افزایش حوادث گازگرفتگی در اصفهان؛

۵۰ نفر در ۵ روز دچار مسمومیت شدند
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان از وقوع ۹ حادثه مسمومیت ناشی از استنشاق گاز مونوکسید 
کربن در ۵ روز منتهی به آخر هفته گذشته خبر داد. منصور شیشه فروش در گفتگو »مهر« اظهار کرد: 
طی ۵ روز در اثر نقص در سیستم بخاری گاز سوز و دودکش بخاری و همچنین روشن نمودن ذغال و 
چوب برای گرمایش در فضای بسته، ۵۰ نفر در شهرستان های اصفهان، دهاقان، کاشان، برخوار، خمینی 
شهر، شاهین شهر و میمه دچار مسمومیت ناشی از استنشاق گاز مونوکسید کربن شدند. وی افزود: بر 
اساس اعلام اورژانس پیش بیمارستانی دانشگاه های علوم پزشکی اصفهان و کاشان، از ابتدای سال 
جاری، تعداد ۵۴2 حادثه ناشی از استفاده غیر ایمن از لوازم گرمایشی در سطح استان به وقوع پیوسته 
که متأسفانه منجر به جان باختن ۳2 نفر و مسمومیت ۵۱۰ نفر شده است. شیشه فروش با توصیه به 
رعایت اصول ایمنی در به کارگیری و استفاده از هرگونه وسایل گرمایشی و گاز سوز، از دستگاه های اجرایی 
متولی، به ویژه شرکت گاز، سازمان آتش نشانی، آموزش و پرورش، اداره صمت و شهرک های صنعتی، 
نظام مهندسی ساختمان، اداره نوسازی مدارس، اداره اوقاف، ورزش و جوانان و میراث فرهنگی خواست 
تا با اعمال نظارت های میدانی و مستمر بر فعالیت پیمانکاران و عوامل اجرایی در بخش های مختلف، در 

جهت اطلاع رسانی و آموزش اصول ایمنی به کارگران و متولیان اماکن عمومی و تجاری کنند.

عکس خبر

خبر روزاخبار

اسکان افراد بی خانمان در 
مصلای ملک شهر اصفهان

امام جمعه ملک شــهر اصفهان از اســتمرار 
اسکان افراد بی خانمان در مصلای نماز جمعه 
این منطقه با مشــارکت خودجوش مردم در 
شب های سرد امسال خبر داد. حجت الاسلام 
ســید روح ا... فیاض در گفت و گو با »ایرنا« 
اظهار کــرد: بخشــی از مصلای نمــاز جمعه 
ملک شــهر اصفهان با عنــوان »خانه پدری« 
در سال ۱۴۰۰ برای اســکان و خدمات رسانی 
به افراد بی خانمان در نظر گرفته شــد و این 
فرایند برای سومین سال متوالی با مشارکت 
خودجوش مــردم اســتمرار دارد. وی با بیان 
اینکه استقبال مردم از این اقدام بسیار خوب 
بوده است، افزود: بســیاری از افراد به کمک 
آمدند و برای تأمین هزینه ها داوطلب شدند. 
امام جمعه ملک شهر گفت: این اقدام باعث 
جذب افرادی شــد که تا پیش از این به دلایل 
مختلف، حضور چندانی در مســجد نداشتند 
و نشــان دهنده تأثیر فعالیت های اجتماعی 
مساجد بر جامعه است. حجت الاسلام فیاض 
افزود: شادی و نشاط با کمک و دستگیری از 
دیگران محقق می شود زیرا این نوع اقدامات، 
احساس رضایت درونی به همراه دارد. وی به 
اهمیت مســئولیت  اجتماعی در دین اسلام 
و نقش مســاجد در این زمینه اشــاره و بیان 
کرد: با توجه به آسیب های اجتماعی موجود 
در کلانشــهر اصفهان، مســاجد می توانند در 
کنار فعالیت های دینی و مذهبی با توســعه 
کارکردهای خــود در این حوزه فعال شــوند. 
امام جمعه ملک شهر افزود: سال گذشته نیز 
در قالب طرح موسوم به »پناهگاه اجتماعی 
حضــرت زهــرا)س(« زنان بی ســرپناه در 
مصلای ملک شــهر اســکان داده شدند. وی 
خاطرنشان کرد: امســال به طور میانگین هر 
شب حدود ۴۰ نفر در مصلای نماز جمعه این 
منطقه اسکان داده می شوند. حجت الاسلام 
فیاض با بیــان اینکه غذای گــرم و خدمات 
بهداشت و مشاوره به مراجعان ارائه می شود، 
اظهار کرد: مقرر شــده اســت این برنامه به 
 مدت ۶۰ شب اجرا شــود که تاکنون 2۶ شب 

آن گذشته است.

سرپرست پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان گفت: ۷ سارق که با دســتبرد به خودروی حامل طلا، مقدار ۱2 کیلو طلا را به سرقت برده بودند در 
عملیات کارآگاهان پلیس دستگیر شدند. سرهنگ محمد عزیزی در گفت وگو با »فارس« اظهار کرد: در پی وقوع سرقت از خودروی حامل طلا در یکی از محلات 

شهر اصفهان، بررسی موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. 
وی افزود: در بررسی های صورت گرفته مشخص شد مالباخته ها قصد داشتند با خودروی شخصی خود مقدار ۱2 کیلو طلا را به یکی از استان های هم جوار انتقال 
دهند سارقان که از قبل آنها را شناسایی و زیر نظر داشتند با متوقف کردن خودرو و ضرب وجرح سرنشینان کلیه طلاها را به سرقت می برند. عزیزی تصریح کرد: 
کارآگاهان با بررسی های میدانی و اقدامات فنی و تخصصی هفت سارق را دراین ارتباط شناسایی و ضمن هماهنگی با مرجع قضایی در چند عملیات ضربتی و 

هماهنگ آنها را در مخفیگاهشان در اصفهان و دو استان دیگر دستگیر کردند. 
سرپرست پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان اصفهان ارزش طلاهای سرقت شده را ۶۰۰ میلیارد ریال اعلام و گفت: در بازرسی از مخفیگاه سارقان ۹ کیلو 

طلا کشف و پرونده تشکیل شد و تحت رسیدگی قرار گرفت.

سرقت هالیوودی از خودروی حمل طلا در اصفهان

مشاهده ۳ قلاده 
یوزپلنگ آسیایی در 

پارک ملی توران
۳ قــلاده یوزپلنگ  در پــارک ملی 
توران دیده شدند. یوزپلنگ ایرانی یا 
یوز آسیایی به شدت در خطر انقراض 
قرار دارد. این گونــه حیات وحش 
که زمانی در گســتره وســیعی از 
خاورمیانه، آسیای میانه و هند دیده 
می شد، تنها در یکی از زیستگاه های 
ایران زیست می کند و حالا بر پرتگاه 

انقراض ایستاده است.



مدیرعامل باشگاه سپاهان با اشاره به اقدامات توسعه ای و زیرساختی باشگاه سپاهان ابراز کرد: نگرانی زیادی در خصوص چمن ورزشگاه نقش جهان داشتیم، 
اما این نگرانی را به تیم منتقل نکردیم ولی تلاش ها و زحمات زیادی برای چمن نقش جهان کشیده شد. به گزارش »ورزش سه«، احمد یوسف زا ده ادامه داد: 
اقدامات خوبی برای آماده سازی چمن مجموعه باغ فردوس صورت گرفته که در آینده نزدیک به بهره برداری می رسد. همچنین در خصوص زمین شماره ۲ باغ 
فردوس نیز اقدامات مؤثری انجام شده و در تلاش هستیم که این روند ادامه داشته باشد. وی در خصوص اردوی سپاهان در کیش ابراز کرد: تیم ما طی روزهای 
گذشته در کیش اردویی برگزار کرد که در این اردو ۱۰ جلسه تمرین پرفشار را پشت سر گذاشــتیم تا نیم فصل دوم را خوب شروع کنیم. در این اردو بزرگ ترها به 
بازیکنان آکادمی کمک کردند و سرمربی این فرصت را به بازیکنان آکادمی برای حضور در تمرینات داد و در کل اردوی خیلی خوبی را داشتیم. مدیرعامل باشگاه 
سپاهان تصریح کرد: در این مدت تعطیلات کوتاهی داشتیم تا اهداف سرمربی در اردو محقق شود؛ در این بین جلال امیدیان و مهدی کریمیان در کنار دستیاران 

کارترون زحمات زیادی می کشند و امیدوار هستم که این موضوع منجر به نتایج ارزشمندی شود.

مدیرعامل باشگاه سپاهان: 

نگران چمن نقش  جهان بودیم
آمار خیره کننده وفادارترین دروازه بان امارات

علی خصیف، ملی پوش 37 ســاله امارات و دروازه بان الجزیره، پس از کلین شیت در بازی مقابل 
الوحده به آمار صد کلین شیت در لیگ امارات رسید. به گزارش »ورزش سه«، خصیف با لقب »افتخار 
ابوظبی« که با آن در 344 مسابقه شرکت کرد، به دستاورد جدیدی در دوران فوتبالی خود دست یافت 
و به عنوان اولین دروازه بان در طول تاریخ این رقابت ها به آمار ۱۰۰ کلین شــیت رسید. علی خصیف 
ســابقه برجســته ای با الجزیره دارد که در فصل ۲۰۰5-۲۰۰4 از فجیره در سن ۱6 سالگی به این تیم 
پیوست و هیچگاه الجزیره را ترک نکرد و 3 بار عنوان قهرمانی لیگ را به دست آورد. باشگاه الجزیره 
دستاورد کاپیتان تیم فوتبال خود را جشن گرفت و به او برای رسیدن به ۱۰۰ بازی با کلین شیت تبریک 
گفت و او را یک »اسطوره تاریخی« توصیف کرد. علی خصیف با تأکید بر قدردانی فراوان خود از باشگاه 
الجزیره گفت: »عناوین انفرادی برای هر بازیکنی خوب است، اما من همیشه به موفقیت های تیم و 

دستاوردهای الجزیره اهمیت می دهم.«

امضای یادگاری گزینه سیتی پای بوندس لیگا
ستاره مسلمان فرانکفورت یک رکوردی تاریخی در بوندس لیگا به نامش ثبت کرد. به گزارش»فارس«، 
»تاریخ سازی مرموش در بوندس لیگا«، این گزارش سایت الکوره از رکوردشکنی ستاره مصری قبل 
از انتقال به سیتی است. مرموش در این فصل در ۱7 بازی ۱5 گل به ثمر رسانده و 9 پاس گل داده تا 
مؤثرترین بازیکن بوندس لیگا لقب گرفت. مرموش برای فرانکفورت در بازی با فرایبورگ گلزنی کرد 
تا در صدر جدول بهترین گلزنان بوندس لیگا را با ۱5 گل در کنار هری کین بایســتد. الکوره می نویسد 
که مرموش به »اولین بازیکن تاریخ فرانکفورت« تبدیل شد که در ۱7 بازی موفق شده ۱5 گل به ثمر 
برساند. بر اساس گزارش این رسانه بین المللی، باشگاه فرانکفورت برای انتقال مرموش به سیتی 8۰ 

میلیون یورو درخواست داده است.

گران ترین  فوتبالیست حال حاضر جهان 
بر اساس گزارشی از ســوی یک نشــریه معتبر فوتبال، چهار بازیکن رئال مادرید در بین ۱۰ بازیکن 
گرانقیمت فوتبال جهان قرار دارند. بازیکن تیم ملی انگلیس هم گران ترین فوتبالیست حال حاضر 
جهان است. به گزارش »مهر« و بر اساس گزارش جدید CIES، به عنوان معتبرترین نهاد جهانی در 
زمینه ارزیابی علمی ارزش های انتقالی بازیکنان فوتبال، فهرست ۱۰۰ بازیکن فوتبال با بالاترین ارزش 
نقل و انتقالات در دنیا منتشر شده است و جود بلینگهام، هافبک جوان و با استعداد انگلیسی باشگاه 
رئال مادرید، در صدر این فهرست قرار دارد. این بازیکن ۲۰ ساله که قراردادش با رئال مادرید تا سال 
۲۰۲9 ادامه دارد، ارزش قرارداد ۲5۱ میلیون یورو را به خود اختصاص داده است و به عنوان گران ترین 
بازیکن فوتبال جهان شناخته می شود. در رتبه های بعدی این فهرست، ارلینگ هالند، مهاجم نروژی 
تیم منچسترسیتی، با ارزش ۲۲۱ میلیون یورو و وینیسیوس جونیور، وینگر برزیلی رئال مادرید، با 
ارزش ۲۰6 میلیون یورو قرار دارند. هر دو بازیکن با قراردادهایی که تا سال ۲۰۲7 با باشگاه های خود 
دارند، در میان برترین بازیکنان جهان از نظر ارزش انتقالی حضور دارند. در رتبه چهارم، لامین یامال، 
بازیکن اسپانیایی تیم بارسلونا با ارزش ۱8۰ میلیون یورو قرار دارد. او که قراردادش تا ژوئن ۲۰۲6 با 
بارسلونا اســت، می تواند به هدفی جذاب در بازار نقل و انتقالات تبدیل شــود. کیلیان امباپه، ستاره 
فرانسوی باشگاه پاری سن ژرمن که قراردادش تا سال ۲۰۲9 با رئال مادرید تمدید شده با ارزش ۱75 
میلیون یورو در رتبه پنجم قرار دارد. در جمع ۱۰ بازیکن برتر این فهرست، همچنین سه بازیکن از لیگ 
برتر انگلیس به نام بکایو ساکا، کول پالمر و فیل فودن، یک بازیکن از بوندسلیگا به نام فلوریان ویرتز و 
رودریگو از رئال مادرید حضور دارند. در بخش های مختلف این ارزیابی، بارت ور بروگن، دروازه بان تیم 
برایتون از لیگ برتر انگلیس، بیشترین ارزش را در میان دروازه بان ها به خود اختصاص داده است. 
همچنین، جوکو گواردیول از منچسترسیتی، در لیســت مدافعان و ویکتور گیوکرس از اسپورتینگ 
لیسبون در لیست بازیکنان خارج از پنج لیگ بزرگ اروپا، دارای بالاترین ارزش های انتقالی هستند.

خبر روز

ستاره ملی پوش گیتی 
پسند، نامزد مرد سال جهان

فهرســت نهایی معتبرترین جایــزه انفرادی 
فوتسال جهان از ســوی رسانه فوتسال پلنت 
اعلام شد و به سان همیشــه یک سالنی باز 
ایرانی در بین ده نامزد کسب این عنوان جلب 
نظر می کند. سعید احمدعباسی، فوق ستاره 
گلزن تیم ملی فوتسال ایران و باشگاه گیتی 
پسند که در سال ۲۰۲4، جایزه ارزشمندترین 
)بهترین( بازیکن جام ملت های آسیا را از آن 
خود کرد و سپس به عنوان مرد سال قاره کهن 
شناخته شــد، در جدیدترین دستاورد فردی 
دوران حرفه ای اش، نامزد توپ طلای فوتسال 
در ســال ۲۰۲4 شــده اســت و رقیب اصلی 
بهترین های دنیا به شمار می رود. احمدعباسی 
در کنار انبوهی از نام های بزرگ برای دریافت 
جایزه ای که سال گذشته پیتو برزیلی و ستاره 
بارســلونا به خانه برد، رقابت می کند. در این 
ســیاهه، زوفو بهترین بازیکن جام جهانی و 
مارســل مارکز آقای گل جام جهانی که هر دو 
ستاره از ارکان اصلی برزیل در کسب ششمین 
ســتاره بوده اند، حضور دارند. همچنین پیتو 
به رغم مصدومیت در جــام جهانی و ناکامی 
با بارسلونا در لیگا ناسیونال و لیگ قهرمانان 
اروپا، نامزد توپ طلای ۲۰۲4 شــده اســت. 
نامزد های توپ طلای فوتسال در سال ۲۰۲4، 
بدین شرح است: »سعید احمدعباسی )ایران 
_ گیتی پسند(، دنیل آبکشــین )اوکراین _ 
هیت کیف(، آلن برنــدی )آرژانتین _ خائن 
اســپانیا(، کویــن آریتا )آرژانتیــن _ غیرت 
قزاقستان(، زوفو )برزیل _ بارسلونا اسپانیا(، 
ال مســرار )مراکش _ لاوال فرانسه(، لوکائو 
)برزیل _ اینتر موویستار اســپانیا(، مارسل 
مارکز )برزیل _ ال پوزو مورسیا اسپانیا(، پیتو 
)برزیل _ بارسلونا اسپانیا( و زیکی ته )پرتغال 
_ اسپورتینگ لیسبون(. زوفو کاپیتان برزیل 
و بارسلونا، از بیشترین شانس برای تصاحب 
توپ طلای ۲۰۲4 برخوردار است. همچنین تیم 
ملی برزیل با چهار نامزد، بیشترین نماینده را 
در کســب بزرگ ترین عنوان فردی فوتسال 
جهان دارد. نکته جالب توجه اینکه از اسپانیا، 

هیچ بازیکنی در این لیست دیده نمی شود.

فوتبال جهان

عکس خبر

جشن تولد عجیب با 
چاشنی نمک یُددار! 

اعضای تیم ذوب آهــن در تمرینات 
این تیم برای فردین یوسفی جشن 
تولــد گرفتنــد. آنها علاوه بــر اینکه 
کیک تولد را به سر و صورت هافبک 
گاندوهــا زدنــد، با نمــک خوراکی 
)یُددار( که از قبــل تهیه کرده بودند، 
اتفاقات عجیبی را در جشــن تولد او 
رقم زدند و چهــره ای غیر قابل باور را 

برای این بازیکن رقم زدند.

باشگاه لخ پوزنان در پاسخ به پیشنهاد جدید باشگاه 
استقلال برای جذب ملی پوش ایرانی تیم لهستانی 

اعلام کرد که حاضر به فروش این بازیکن نیست.
به گزارش »ایرنا«، مهم تریــن و جدی ترین گزینه 
باشگاه استقلال در فصل نقل و انتقالات زمستانی 

»علی قلی زاده« است.
فرشید سمیعی، مدیرعامل وقت استقلال پیش تر 
با ارسال نامه ای به باشــگاه لخ پوزنان لهستان که 
قلی زاده در آن توپ می زند، به طور رسمی خواهان 
جذب این بازیکن شد. پس از کنار رفتن سمیعی از 
سمت مدیریت استقلال، باز هم جذب این بازیکن 
در دستور کار آبی پوشــان قرار گرفت و این بار علی 
نظری جویباری، جانشین ســمیعی با ارسال نامه 

به باشــگاه لخ پوزنان درخواســت کرد تا پیشنهاد 
مطرح شده مورد بررسی قرار گرفته و شرایط جذب 
قلی زاده به طور مکتوب اعلام شود. باشگاه لهستانی 
که علاوه بر اســتقلال از پرســپولیس نیز پیشنهاد 
دریافت کرده است، در پاسخ به پیشنهاد آبی پوشان 
اعلام کرد که قلی زاده در فصل جاری لیگ لهستان 
یکــی از مهره های تأثیرگــذار این تیم محســوب 
می شود و اجازه خروج وی صادر نمی شود. در این 
نامه تأکید شده است که نیلز فردریکسن، سرمربی 
لخ پوزنــان که تیمش یکــی از مدعیــان قهرمانی 
محسوب می شود، حساب ویژه ای روی این بازیکن 
باز کرده است و ضمن تشکر از پیشنهاد مطرح شده، 

حاضر به فروش قلی زاده نیست.

قلــی زاده در ایــن فصــل از رقابت هــای لیــگ 
استراکلاسای لهستان ۱7 بازی انجام داده است و 
فقط در یک مسابقه به دلیل مصدومیت در لیست 
لخ پوزنان قــرار نگرفت. ایــن بازیکن بــا پیراهن 
لخ پوزنان ســه گل به ثمر رســانده و ۲ پاس گل به 
نام خود ثبت کرده است. مهاجم ملی پوش ایرانی 
تابستان پارسال  با قراردادی به ارزش ۱.8 میلیون 
یورو، شارلروای بلژیک را به مقصد لخ پوزنان ترک 

کرد.

پاسخ مکتوب لخ پوزنان به پیشنهاد استقلال؛

قلی زاده فروشی نیست

 ابهام در مورد آینده گزینه مدنظر استقلال در روسیه

ستاره سابق سپاهان به لیگ برتر  برمی گردد؟

در حالی که باشگاه اســتقلال خواستار جذب محمد قربانی شده 
اما نام این بازیکن در لیســت تیمش بــرای اردوی ترکیه دیده 

می شود.
به گزارش »مهر«، محمد قربانی هافبک تیم ملی فوتبال کشورمان 
در نیم فصل لیگ بیســت و ســوم با عقد قراردادی از ســپاهان 
اصفهان راهی اورنبورگ روســیه شد و باشگاه روسی برای جذب 
این بازیکن حدود یک میلیون یورو به حســاب باشگاه سپاهان 

واریز کرد.
اورنبورگ شرایط خوبی در جدول لیگ فوتبال روسیه ندارد و با ۱8 
بازی و کســب تنها 8 امتیاز در رده آخر جدول ۱6 تیمی این کشور 
ایستاده و مدعی اصلی سقوط به دسته پایین تر محسوب می شود. 
محمد قربانی یکی از بازیکنان فیکس تیمش محسوب می شود 
و در اکثر بازی ها برای اورنبورگ وارد زمین شده و توانسته عملکرد 
خوبی را هم از خود به نمایش بگذارد. او اخیراً از باشگاه استقلال 
تهران پیشنهاد دریافت کرده اما از آنجایی که تحت قرارداد با این 
باشگاه روسی است حضورش در جمع شاگردان پیتسو موسیمانه 

منوط به صدور رضایت نامه از باشگاه اورنبورگ است.
این تیم روسی اخیراً اردویی را در کشــور ترکیه برپا کرده و حتی 
اولین جلســه تمرینی اورنبورگ نیز انجام شده است اما با وجود 
اینکه نام محمد قربانی در لیســت بازیکنان اعزامی به این اردو 
دیده می شود؛ تصویری از او در رسانه رسمی این باشگاه منتشر 
نشــده و حتی قربانی در فضای مجازی نیز اقدام به عدم دنبال 
کردن صفحه مجازی باشــگاه اورنبورگ کرده اســت تا شایعات 

حضورش در استقلال بیش از پیش پررنگ شود.
این در حالی است که ســعید ســحرخیزان دیگر بازیکن ایرانی 
اورنبورگ در تمرینات این تیــم حضور فعالی دارد و بهترین گلزن 

فصل جاری تیمش نیز محسوب می شود.
سایت »ru.56« روسیه در این رابطه نوشت: بازیکنان اورنبورگ 
پس از انجام معاینات پزشکی در مســکو، راهی ترکیه شدند. دو 
بازیکن تیم، ماتیاس پرس )که به انتقال به باشــگاه پاراگوئه ای 
سرو پورتنیو نزدیک است( و محمد قربانی، در معاینات پزشکی 

حضور نداشتند، اما همچنان نام آنها در فهرست رسمی تیم دیده 
می شود. 

اورنبورگ در تلاش است با آماده ســازی مناسب، جایگاه خود را 
در لیگ برتر روسیه )RPL( حفظ کند. با تغییر سرمربی از داوید 
دیوگرسی به ولادیمیر سلیشــکوویچ، عملکرد تیم در لیگ هنوز 
بهبود نیافته است. اما این اردو در ترکیه فرصتی برای تغییر شرایط 
و بازگشــت به رقابت های لیگ برتر خواهد بود. تیم امیدوار است 
با آماده سازی مناســب و کاهش فاصله امتیازی، جایگاه خود را 

در لیگ حفظ کند.
اینها در حالی اســت که پیش از این خبر رسید باشگاه اورنبورگ 
در پاســخ به درخواست باشگاه اســتقلال برای صدور رضایتنامه 
هافبک سابق سپاهان، مبلغ 5۰۰ هزار دلار را برای آزادسازی این 
بازیکن اعلام کرد. این مبلغ قابل توجهی برای اســتقلال است و 
آبی ها باید بــرای جذب او این هزینه را پرداخــت کنند. این ملی 
پوش که سابقه بازی در تیم ســپاهان را دارد، یکی از گزینه های 
مهم استقلال برای تقویت خط میانی تیم در نیم فصل دوم لیگ 
برتر اســت. با این حال، پرداخت چنین مبلغی برای اســتقلال 
بسیار ســنگین اســت و طبیعتاً آبی ها باید بودجه ای حدود 4۰ 
میلیارد تومان فقط بــرای پرداخت پــول رضایتنامه این بازیکن 

پرداخت کنند.
اگر اســتقلال بتواند به توافق با باشــگاه اورنبورگ برســد و این 
بازیکن را بــه خدمت بگیرد، ایــن انتقال می توانــد تأثیر مثبتی 
روی عملکرد تیم موسیمانه در نیم فصل دوم داشته باشد چراکه 
آبی ها در نیم فصل اول در مرکز زمین با مشکلات عدیده ای روبه 
رو بودند. گفته می شود ستاره ســابق سپاهان هم دوست دارد به 
ایران برگردد و برای استقلال بازی کند و این مسئله می تواند روند 
جذب او را سریع تر و ساده تر کند. باید منتظر ماند و دید مدیران 
استقلال سرانجام موفق به دریافت رضایتنامه قربانی از همتایان 
خود در باشــگاه روسی می شوند و پدیده ســابق سپاهان در نیم 
فصل دوم لیگ بیست و چهارم با پیراهن آبی پوشان پایتخت به 

میدان می رود یا خیر.

آریاکیا آماده حضور در ترکیب ذوب آهن شد
بازیکن بدشانس ذوب آهن بعد از چند ماه آماده بازگشت به ترکیب این تیم شده است. به گزارش 
»ورزش سه«، پوریا آریاکیا مدافع کناری باتجربه ذوب آهن که در بازی برگشت فصل گذشته مقابل 
پرسپولیس در برخورد با مسعود ریگی، هافبک سرخپوشان دچار مصدومیت شدید شد، حالا آماده 

بازگشت به میادین فوتبال شده است. 
آریا کیا بعد از پارگی رباط صلیبی مجبور به جراحی زانوی خود شــد و بعد از ماه ها دوری از فوتبال 
به تمرینات ذوب آهن برگشــته و برای نیم فصل دوم آماده می شود. این مدافع کناری باتجربه که 
چند هفته ای است در تمرینات ذوب آهن حضور یافته و برای نیم فصل دوم آماده می شود، در بازی 
دوستانه سبزپوشان مقابل شهرداری نوشهر در ترکیب ذوب آهن به میدان رفت. آریاکیا که یکی از 
بازیکنان موردعلاقه محمد ربیعی است، حالا برای نیم فصل دوم آماده می شود و امیدوار است در 

بازه زمانی کوتاه دوباره به ترکیب ذوب آهن برگردد و برای سبزپوشان در لیگ برتر به میدان برود.

محمدی و قائدرحمتی رسماً سبزپوش شدند
ذوب آهن تا اینجای نقل و انتقالات زمستانی موفق به جذب نادر محمدی مدافع گل گهر سیرجان و 
محمود قائد رحمتی هافبک نساجی مازندران شده است. به گزارش »ورزش سه«، این دو بازیکن 
که به طور رسمی از سوی باشگاه ذوب آهن رونمایی شــده اند، در چند روز گذشته در تمرینات تیم 

جدید خود نیز حضور یافتند. 
نادر محمدی و قائد رحمتی در جریان بازی دوســتانه ذوب آهن مقابل شهرداری نوشهر در ترکیب 
تیم خود به میدان رفتند. این دو بازیکن برای اولین بار در این فصل پیراهن سبز گاندوها را پوشیدند 
تا آماده نیم فصل دوم شوند. محمد ربیعی، سرمربی ذوب آهن که برای تقویت تیمش در نیم فصل 
اقدام کرده، امیدواری زیادی به درخشش نادر محمدی و محمود قائدرحمتی دارد. او امیدوار است 
این دو بازیکن بتوانند در ترکیب تیم جدید خود بدرخشــند و به موفقیت سبزپوشان اصفهانی در 

ادامه لیگ برتر کمک کنند.

آزادی میزبان اولین بازی استقلال در نیم فصل دوم
علی نظری جویباری، مدیرعامل باشگاه استقلال به همراه مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال و 
برخی مدیران سازمان لیگ از ورزشگاه آزادی بازدید و شرایط میزبانی استقلال در هفته شانزدهم 
رقابت های لیگ برتر را با حضور مدیر ورزشگاه آزادی بررســی کردند. در جریان این بازدید نظری 
جویباری موضوع میزبانی استقلال در هفته نخست نیم فصل دوم مسابقات لیگ برتر در ورزشگاه 
آزادی را از طریق رئیس فدراسیون پیگیر شد که با پیگیری های رئیس فدراسیون و همکاری همه 
جانبه مدیریت ورزشگاه آزادی قرار شد آبی پوشان پایتخت در هفته شانزدهم در ورزشگاه آزادی با 

حضور هواداران خود از شمس آذر قزوین میزبانی کنند.
مدیر ورزشگاه آزادی نیز در گفت وگو با »ایســنا« اظهار کرد: روز چهارشنبه طی بازدیدی که رئیس 
فدراسیون فوتبال و مدیران عامل دو باشگاه استقلال و پرســپولیس از آخرین وضعیت بازسازی 
ورزشگاه آزادی داشتند از روند بازسازی ابراز رضایت داشتند و تنها به چند مورد از جمله بحث نرده 
ها، رختکن ها و اینترنت ایراد وارد کردند که قرار شد قبل از شــروع نیم فصل دوم ایرادات وارده را 
برطرف کنیم. البته نرده ها در حال نصب هســتند و جای نگرانی وجود ندارد. مهدی نصیبی افزود: 
نمایندگان AFC نیز بازدید خود را از آزادی انجام دادند و گزارشات لازم در خصوص وضعیت آزادی 
را به فدراسیون فوتبال ارائه خواهند کرد. وی در خصوص نصب دوربین های امنیتی اظهار کرد: برای 
رفع این مشکل نیز قرار است روز شنبه جلســه ای با دوستان دستگاه های امنیتی و نظارتی داشته 

باشیم تا این مشکل نیز سریع برطرف شود
با این تفاسیر، دیدار استقلال - شمس آذر قزوین در چارچوب هفته شانزدهم رقابت های لیگ برتر 

روز دوشنبه یکم بهمن از ساعت ۱6:45 در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد.

مستطیل سبز
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مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان:

۳۷ هکتار از بافت فرسوده همت آباد در مسیر تحول است
مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان گفت: »همت آباد« با مســاحت ۳۷ هکتاری یکی از محله های 
منطقه ۶ با بیشترین وسعت بافت فرسوده است که در مسیر تحول قرار دارد. علی باقری در گفت وگو 
با »ایمنا« با اشاره به اقدامات صورت گرفته در بافت فرسوده منطقه ۶ اصفهان به ویژه محله همت آباد 
اظهار کرد: بافت فرسوده این منطقه شامل حدود ۴۷ هکتار است. وی افزود: محله همت آباد یکی 
از مناطق عمده بافت فرسوده در این منطقه محســوب می شود که طی چند سال گذشته اقدامات 

مؤثری در آن انجام شده است. 
مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان تأکید کرد: مســاحت ۳۷ هکتاری همت آباد در جلسات اخیر با 
شرکت تعاونی و اعضای آن به طور جدی مورد بررسی قرار گرفته است و در بلوک B این محدوده، سه 
فاز تکمیل شده و سه فاز باقیمانده در مرحله دریافت پروانه هستند. باقری گفت: درباره بلوک های 
A ، O و C، طرح بلوک A مصوب شــده و بلوک C نیز در انتظار ابلاغ نهایی قرار دارد. وی ادامه داد: 
شرکت تعاونی به عنوان نماینده طرفین مسئولیت بازآفرینی این بافت فرسوده را برعهده گرفته است 

و جلسات هفتگی و دو هفته ای برای پیشبرد این پروژه برگزار می شود. 
مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: طبق برنامه ریزی ها انتظار می رود تا پایان سال 
جاری، پروانه های سوم فاز باقی مانده بلوک B دریافت و عملیات ساخت وساز آغاز شود، همچنین 
پلاک هایی که توافق های لازم برای آزادسازی آن ها صورت گرفته است، وارد مرحله اجرا خواهند شد. 
باقری درباره بلوک A افزود: جلسات متعددی با راه و شهرسازی برگزار شده است و در این راستا 
نزدیک به ۵۰۰۰ متر مربع زمین مربوط به محدوده بلوک A، در قالب توافق نامه ای چندجانبه میان 
شهرداری، راه و شهرسازی، شــرکت تعاونی و ســرمایه گذار تحویل داده خواهد شد تا پروانه های 
لازم صادر و عملیات ساختمانی آغاز شود. مدیر منطقه ۶ شــهرداری اصفهان ابراز امیدواری کرد با 
همکاری و مشارکت مالکان و شهروندان، بازآفرینی بافت فرسوده همت آباد طی چند سال آینده 
به پایان برسد و شرایط ساخت وساز و وضعیت شهری این منطقه به حالت مطلوب و ایده آل برسد.

معاون شهردار اصفهان مطرح کرد

انعقاد ۱۶۸ قرارداد در حوزه تأسیسات زیربنایی شهر اصفهان
معاون عمران شهری شــهرداری اصفهان گفت: شهرداری این کلان شــهر با انعقاد ۱۶۸ قرارداد و 
تخصیص اعتباری معادل ۷۷۸۴ میلیارد ریال، پروژه های مختلفی را در حوزه تأسیسات زیربنایی 
سطح شهر اجرا کرده است. اصغر کشاورزراد در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: شهرداری اصفهان در 
دوره ششم مدیریت شهری با انعقاد ۱۶۸ قرارداد و تخصیص بودجه ای معادل ۷۷۸۴ میلیارد ریال، 

پروژه های متعددی را در حوزه تأسیسات زیربنایی اجرا کرده است. 
وی افزود: بعضی از مهم ترین پروژه ها شامل احداث تصفیه خانه تکمیلی پساب شمال شهر اصفهان، 
احداث خط کلکتور آبیاری فضای ســبز حدفاصل پل شهید چمران تا پارک قلمستان، احداث خط 
کلکتور آب فضای سبز شمالی-جنوبی از پارک قلمســتان تا خیابان آتشگاه، احداث خط انتقال 
پساب از پل غدیر تا سی وسه پل، احداث خط انتقال پساب از سی وسه پل تا پل وحید، احداث مخزن 
آب ۱۰۰۰ متر مکعبی باغ غدیر و احداث مخزن ۱۰۰۰ متر مکعبی و ایستگاه پمپاژ خیابان الفت بوده 

است که نقش مهمی در مدیریت منابع آبی شهر ایفا می کند. 
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان گفت: با احداث خطوط انتقال و کلکتورهای پساب، شاهد 
بهبود سیستم آبیاری فضای سبز و استفاده بهینه از منابع آب خواهیم بود، همچنین احداث مخازن 
ذخیره آب و ایســتگاه های پمپاژ موجب افزایش ظرفیت ذخیره سازی و دسترسی پایدار به منابع 

آب برای فضای سبز شهری می شود. 
کشاورزراد ادامه داد: این اقدامات در کنار توسعه زیرساخت های فیبرنوری همچون احداث کانال 
فیبرنوری شــمالی ناژوان به ارتقای خدمات شــهری، بهبود مدیریت منابع و افزایش تاب آوری 

زیرساخت های شهری در برابر بحران های زیست محیطی کمک می کند.

معاون شهردار اصفهان:

۱۵۰ هزار واحد مسکونی در اصفهان ظرفیت نصب نیروگاه خورشیدی دارد

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان گفت: طبق برآوردهای انجام شده، از میان ۶۰۰ هزار 
واحد مسکونی موجود در اصفهان، ۱۵۰ هزار واحد ظرفیت نصب نیروگاه خورشیدی ۱۰ کیلوواتی را دارد. مهدی 
بقایی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به توسعه نیروگاه های زیســت توده و توافقات جدید شهرداری اصفهان 
با سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق ایران )ساتبا( و بخش خصوصی اظهار کرد: علاوه بر توسعه 

نیروگاه های خورشیدی، شهرداری اصفهان گام های مؤثری در توسعه نیروگاه های زیست توده برداشته است. 
وی افزود: به تازگی توافق نامه ای بین شهرداری اصفهان و شــرکت های خصوصی برای احداث نیروگاه های 
زیست توده امضا شده است که این قرارداد شامل احداث یک نیروگاه زباله سوز ۶۰۰ تنی و یک هاضم ۳۰۰ تنی 

است که به زودی اجرایی خواهد شد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان گفت: نیروگاه های زیست توده با تبدیل پسماندها 
به انرژی، نقش مؤثری در مدیریت پسماند شهری و تولید انرژی پاک خواهد داشت. بقایی با اشاره به طرح 
شهر خورشیدی و مشارکت شهروندان عنوان کرد: یکی از مهم ترین بخش های برنامه شهرداری اصفهان طرح 
»شهر خورشیدی« است که بر مشــارکت شهروندان در تولید انرژی خورشــیدی تأکید دارد. وی افزود: طبق 
برآوردهای انجام شده، از میان ۶۰۰ هزار واحد مسکونی موجود در اصفهان، ۱۵۰ هزار واحد ظرفیت نصب نیروگاه 

خورشیدی ۱۰ کیلوواتی را دارد.
معاون محیط زیست و خدمات شــهری شــهرداری اصفهان بیان کرد: اگر تنها ۵۰ هزار واحد از این منازل به 
نیروگاه خورشــیدی ۱۰ کیلوواتی مجهز شــود، امکان تولید ۵۰۰ مگاوات برق وجود خواهد داشت که می تواند 
بخش عمده ای از نیاز انرژی شــهری را تأمین کند؛ این موضوع موجب کاهش قابل توجه وابستگی به شبکه 
برق ملی و سوخت های فسیلی خواهد شد. بقایی با اشــاره به حمایت های دولتی و مزایای اقتصادی عنوان 
کرد: در حال حاضر خرید برق تولیدی توسط نیروگاه های کوچک از سوی وزارت نیرو با شرایط مطلوبی انجام 
می شود و مالکان نیروگاه های خانگی هزینه های مناســبی دریافت می کنند که این کار را از نظر اقتصادی نیز 
مقرون به صرفه کرده است؛ این اقدام موجب می شود شهروندان به سرمایه گذاری در این حوزه تشویق شوند. 
وی خاطرنشان کرد: شهرداری اصفهان در سومین ســال از برنامه ۱۰ ساله خود برای تبدیل شدن به شهری با 
انرژی خورشیدی قرار دارد و این برنامه با حمایت استانداری و همکاری بخش خصوصی در حال اجرا بوده و 
از برنامه زمان بندی شده جلوتر بوده است. معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان گفت: با 
مشارکت شهروندان و حمایت های دولتی، اصفهان تا سال ۱۴۱۰ می تواند به یکی از پیشگامان انرژی پاک در 

کشور تبدیل شود و الگویی برای سایر شهرها باشد.

با مسئولان
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عضو هیئت رئیسه شورای اســلامی شهر اصفهان خواســتار اجرای برنامه های 
آموزشی جامع در مدارس شد و گفت: این آموزش ها می تواند فرهنگ مدیریت 
بحران را از سنین پایین در دانش آموزان نهادینه کند. ایجاد انجمن هایی در سطح 
دبیرستان ها برای آموزش مهارت های مرتبط با مدیریت بحران و مسائل امدادی، 
تأثیر مثبتی بر جامعه دارد. به گزارش »ایمنا«، احمد شریعتی اظهار کرد: مسائل 
مختلفی از جمله بیماری ها، حوادث طبیعی همچون ســیل و زلزله یا مســائل 
اجتماعی و آموزشی ممکن است جامعه را تحت تأثیر قرار دهد. وی افزود: بعضی 
اتفاقات می تواند عوارض و تبعات بلندمدتی داشته باشد که همچنان ادامه دارد 
و ما باید بــرای رویارویی با این چالش ها برنامه ریزی دقیقی داشــته باشــیم. 
شــریعتی تأکید کرد: در مواقع اضطراری، نقش آموزش در مدارس، دانشگاه ها 
و حتی بیمارستان ها بسیار اهمیت دارد و ما باید از هر سازمان از جمله آموزش و 

پرورش، آمار دقیقی درباره وضعیت پناهگاه ها، امکانات و نیازها داشته باشیم تا 
بتوانیم در زمان مناســب تصمیم گیری بهتری انجام دهیم. شریعتی با تأکید بر 
اهمیت آموزش های عمومی در مدارس گفت: آموزش هیچ گاه ضرر ندارد و وقتی 
مفاهیمی همچون همیاری پلیس یا مراقبــت از بیماری هایی مثل دیابت را در 
مدارس مطرح می کنیم، این آموزش ها به خانه ها و خانواده ها منتقل می شــود؛ 
به همین دلیل باید برنامه هایی همچون همیار پلیس یا آموزش امداد و نجات را 
از پایه در مدارس تقویت کنیم. وی افزود: اگر آموزش ها در پایه و اساس مدارس 
به درستی ارائه شود، می توانیم در بلندمدت نتایج بسیار خوبی از آن بگیریم. این 
موضوعات نشان دهنده اهمیت تدوین برنامه های دقیق آموزشی و آمادگی برای 
شرایط بحرانی است که می تواند به بهبود مدیریت جامعه و کاهش اثرات منفی 

حوادث کمک کند.

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر اصفهان:

مدارس، فرهنگ مدیریت بحران را نهادینه کنند

مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان خبر داد

پیشرفت ۳۰ درصدی تعریض خیابان شهید خلیفه سلطانی
مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان از پیشرفت ۳۰ درصدی تعریض خیابان شهید خلیفه سلطانی خبر داد. 
حسن محمدحسینی در گفت وگو با خبرنگار »ایمنا« با اشاره به موقعیت خیابان شهید خلیفه سلطانی 
اظهار کرد: این خیابان که به عنوان یکی از مسیرهای اصلی دسترسی به خانه اصفهان، محسوب می شود و 
معمولًا از ترافیک بالایی برخوردار است، با اتصال طبقه فوقانی بزرگراه امام خمینی )ره(، ترافیک سنگینی 
داشته است. وی افزود: به منظور رفع گره ترافیکی خیابان شهید خلیفه سلطانی، عملیات تعریض آن در 

دستور کار این منطقه قرار گرفت که از اواسط آذر سال جاری عملیات اجرایی آن با آواربرداری آغاز شد.
مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان با اشــاره به اثرات مثبت تعریض این خیابان تصریح کرد: با تعریض 
خیابان شهید خلیفه ســلطانی علاوه بر رفع گره ترافیکی، موجب تســهیل در تردد، کاهش تصادفات 
زنجیره ای، ایمنی عبور و مرور، ارتقای سطح کیفی حمل و نقل عمومی، کاهش مصرف سوخت، کاهش 
مصرف زمان می شود. محمدحسینی با اشاره به هزینه ۱۰۰ میلیارد ریالی پروژه تعریض خیابان شهید 
خلیفه سلطانی افزود: این پروژه حدفاصل بزرگراه امام خمینی)ره( تا میدان شهدای امنیت به طول ۱۵۰۰ 
متر است که با آوار برداری هر دو طرف مسیر آغاز شده و به صورت موازی عملیات عبور فیبر نوری نیز انجام 
و پس از آن جدول گذاری، زیرسازی و آسفالت انجام خواهد شد. وی بیان کرد: عملیات تعریض خیابان 

شهید خلیفه سلطانی تاکنون ۳۰ درصد پیشرفت داشته است و تا پایان سال جاری به طول می انجامد.

مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان خبر داد

احداث کانال دفع آب های سطحی در محله جروکان
مدیر منطقه ۹ شــهرداری اصفهان گفت: عملیات احداث کانال جمع آوری و دفع آب های ســطحی در 

قسمتی از طول مسیر خیابان آتشگاه در محله جروکان در حال اجرا است. 
سید سلمان قاضی عسگر در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: به منظور بهبود وضعیت و مدیریت دفع آب های 
سطحی، ناشــی از بارندگی در فصل زمستان و پســماند فاضلاب که به دلیل تراز بالای فاضلاب در این 
محدوده است و بنا بر نیاز اهالی این محل، پروژه احداث کانال جمع آوری و دفع آب های سطحی در منطقه 
۹ آغاز شده است. وی با بیان اینکه عملیات احداث کانال جمع آوری و دفع آب های سطحی به طول ۱۰۰ 
متر شامل عملیات حفاری، لوله گذاری، شبکه آرماتوربندی و بتن ریزی طراحی شده است، افزود: برای 
اجرای این کانال ها که آب باران را به طور مؤثر هدایت می کند و به منظور جلوگیری از آب گرفتگی در فصل 

بارش طراحی شده، بالغ بر ۱۰ میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است. 
مدیر منطقه ۹ شــهرداری اصفهان با بیان اینکه مدت زمان اجرای این پروژه دو ماه پیش بینی شــده 
است، تأکید کرد: انتظار می رود با پایان این پروژه، مشکلات مربوط به آب گرفتگی در فصل بارش به طور 
قابل توجهی کاهش پیدا کند. قاضی عسگر گفت: این پروژه با هدف جلوگیری از آب گرفتگی و افزایش 
ایمنی شهروندان اجرا می شود که طی مدت اجرای پروژه، ممکن است بعضی محدودیت های ترافیکی 

ایجاد شود؛ بنابراین، از شهروندان درخواست شده همکاری لازم را با شهرداری داشته باشند. 

تغییر جدید در مسیر خط یک اتوبوسرانی اصفهان
 معــاون بهره برداری شــرکت واحــد اتوبوســرانی اصفهان گفــت: با توجه بــه عملیــات عمرانی در 
 خیابان علامه مجلسی و نبود امکان تردد اتوبوس در این گذر، خط یک اتوبوسرانی اصفهان در این خیابان 

تردد نمی کند.
حسین پناهی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: خط یک اتوبوســرانی اصفهان تا اطلاع ثانوی از سمت 
شمال به جنوب در محدوده خیابان علامه مجلسی از خیابان های سروش، خیابان صغیر و خیابان کمال 
عبور خواهد کرد، همچنین این اقدام با هدف سرویس دهی مطلوب تر به شهروندان انجام شد. معاون 
بهره برداری شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان تأکید کرد: شهروندان می توانند پیشنهادها یا انتقادهای خود 

را از طریق تماس با سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ شهرداری اصفهان مطرح کنند.

خبر روزاخبار

راه اندازی پایگاه های 
پشتیبانی مدیریت بحران در 

مناطق پانزده گانه اصفهان
مدیر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شهرداری 
اصفهان گفت: شهرداری این کلان شهر با تجهیز 
پایگاه های پشتیبانی مدیریت بحران در مناطق 
پانزده گانه، گام مهمــی در تقویت توانمندی ها 
برای مدیریت بحران برداشته است. به گزارش 
»ایســنا« و به نقل از اداره ارتباطات رســانه ای 
شــهرداری اصفهان، احمدرضا کیانی اظهار کرد: 
شــهرداری اصفهان با هدف تجهیز پایگاه های 
پشتیبانی بحران در مناطق پانزده گانه در حوزه 
پیشــگیری و کاهش خطر، شناســایی نقاط 
پرخطر شهر، آموزش عمومی، ایجاد شبکه های 
ارتباطــی، تشــکیل تیم های مردمــی، اجرای 
سامانه های هشــدار، خرید تجهیزات موردنیاز 
و تقویت زیرساخت های مدیریت بحران اقدام 
کرده است. وی با بیان اینکه برنامه ریزی برای 
ارتقای فرهنگ ایمنی و هوشمندسازی امداد و 
نجات تا سال ۱۴۱۰ در دستور کار قرار دارد، افزود: 
بودجه پدافند غیرعامل در سال های اخیر رشد 
مناسبی نداشته است؛ با این حال، پروژه هایی 
همچون ستاد فرماندهی مدیریت بحران، خرید 
تجهیزات آتش نشــانی و پروژه هــای عمرانی 
در دســتور کار قرار دارد. مدیر مدیریت بحران و 
پدافند غیرعامل شــهرداری اصفهان از تکمیل 
پروژه هایی همچون دیوارکشــی پارک شــرق، 
ایجاد پایگاه های پشــتیبانی بحــران و تجهیز 
ساختمان های شهرداری به سامانه های هشدار 
و مدیریت بحران خبــر و بیان کرد: تلاش هایی 
برای بهبود زیرساخت های حمل ونقل، ترافیک 
و کاهش آلودگی هوا انجام شــده اســت. وی 
از هماهنگی با دســتگاه های مختلف از جمله 
هلال احمر، ســپاه و اســتانداری خبــر داد و 
گفت: تاکنون جلســات متعددی در این زمینه 
برگزار شده اســت، همچنین در راستای بهبود 
اقدامات مشــترک، رزمایش هــای میدانی و 
مانورهای مشترک با حضور دستگاه های مختلف 
برنامه ریزی و اجرا شده است. کیانی تأکید کرد: 
تلاش های بسیاری برای برگزاری رزمایش های 
تخصصی و توسعه برنامه های راهبردی تا سال 

۱۴۱۰ در حال انجام است.

شهردار اصفهان گفت: به منظور ارتقای کیفی محلات این کلان شهر مقرر شد بسته  کاملی برای مداخله شهری از جنس شهرسازی، زیباسازی، ترافیکی و حقوقی تا 
نیمه بهمن سال جاری تهیه و ارائه شود که بر اساس آن بودجه ای برای این محلات سال آینده در نظر گرفته می شود. علی قاسم زاده در گفت وگو با »ایمنا« در جریان 
بازدید میدانی از محله های الحاقی »گیان« و »اندوان« در منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان با تأکید بر لزوم بررسی دقیق و همه جانبه مسائل محلات اظهار کرد: برای 
تصمیم گیری صحیح از معاون شهرســازی و معماری با همکاری معاون حمل ونقل و ترافیک و دریافت نظرات مشاوران، بسته ای کامل برای مداخله شهری تهیه 
و ارائه کند. وی افزود: آنچه پیش تر شنیده بودم، امروز از نزدیک مشاهده کردم؛ برای جلوگیری از تصمیم گیری اشتباه و نقطه ای عمل نکردن تا دو هفته آینده این 
موضوع که بر اساس طرح تفصیلی کدام معبر استعداد تعریض دارد یا در کدام نقطه نیاز به فضای سبز است، در ســند توسعه شهر بررسی و آماده خواهد شد و بر 
اساس آن بودجه ای برای این محلات سال آینده در نظر گرفته می شود. شهردار اصفهان تأکید کرد: مطالعات مشاوران شامل نظر مردم محله نیز خواهد بود و این 
بسته مداخله ای تمام ابعاد شهرسازی، زیباسازی، ترافیکی و حقوقی را در بر خواهد گرفت؛ این بسته تا پانزدهم بهمن نهایی خواهد شد. قاسم زاده عنوان کرد: بعضی 
مسائل همچون تعریف معابر نیاز به تفسیر دقیق دارد که امیدوارم طی دو هفته آینده بررسی و نتیجه نهایی مشخص شود. نتایج این مطالعات مبنای پیش بینی 

منابع مالی در بودجه ۱۴۰۴ خواهد بود و اقدامات اجرایی از جمله رفع مشکلات حمل ونقل نیز بر این اساس انجام خواهد شد.

شهردار اصفهان:

بسته مداخله شهری تا نیمه بهمن ۱۴۰۳ تهیه می شود

عکس خبر

عکس: ایمنا

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری 
اصفهان گفت: پایانه های مســافربری به عنوان یکی 
از ارکان مهم حمل ونقل جاده ای و گردشگری شهری 
نیازمند توجه ویژه و تلاش مضاعف از سوی مسئولان، 
رسانه ها و شهروندان اســت تا ضمن رفع مشکلات 
فعلی، تجربه ســفر برای مســافران بهبود پیدا کند. 
ابوالفضل توکلی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: یکی 
از دغدغه های جدی سازمان پایانه های مسافربری، 

نبود آگاهی عمومی از وظایف و مســئولیت های این 
سازمان اســت، زیرا بســیاری از شــهروندان تصور 
می کنند تمام مراحل ســفر از خرید بلیــت تا پایان 
مسیر تحت نظارت پایانه های مسافربری قرار دارد، 
درحالی که نظارت بر تهیه بلیت، خدمات اتوبوس ها 
و مســائل مرتبط با شرکت های مســافربری به طور 
کامل بر عهده اداره کل راهداری و انجمن شرکت های 
مسافربری است. وی افزود: در هر پایانه، نمایندگانی 

از اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای، همچنین 
انجمن هــای مرتبط حضــور دارند تا به مشــکلات 
مســافران رســیدگی کنند، اما بســیاری از مردم از 
این ساختار بی اطلاع هســتند. مدیرعامل سازمان 
پایانه های مسافربری شــهرداری اصفهان تصریح 
کرد: ضرورت دارد مسئولان و رسانه ها برای آگاه سازی 
مردم در مورد تفکیک وظایف پایانه های مسافربری 
و شرکت های مسافربری اقدام کنند و اطلاع رسانی از 

طریق رسانه های جمعی، تابلوهای تبلیغاتی شهری و 
سامانه های ارتباط مردمی می تواند نقش مهمی در رفع 
این سوء تفاهم ها ایفا کند. توکلی ادامه داد: مدیریت 
شهری اصفهان به عنوان نماینده مردم، همواره پیگیر 
مطالبات شــهروندان و معضلات این حــوزه بوده و 
از طریق مکاتبه و هماهنگی با مســئولان اســتانی و 
نمایندگان تلاش کرده اســت مشــکلات موجود را 

به عنوان مطالبات جدی شهروندان مطرح کند. 

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری اصفهان:

پایانه های مسافربری یکی از ارکان مهم حمل ونقل جاده ای و گردشگری شهری است

بازدید میدانی شهردار اصفهان 
از منطقه ۱۵ شهرداری

 علــی قاســم زاده، شــهردار اصفهــان صبح 
روز چهارشــنبه بیست وششــم دی مــاه به 
 صورت میدانی از منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان 

بازدید کرد.



   

چاپخانه: شاخه سبز   آدرس:جاده قدیم قم- کاشان، خیابان امیرکبیر دوم، بوستان سوم، آخرین کارخانه سمت راست

صاحب امتیاز: شرکت توسعه رسانه برتر زاینده رود   
مدیرمسئول: بهمن زین الدین

سردبیر: پریا پارسادوست
نشانی: اصفهان، خیابان ارتش، جنب پل حسین آباد، ساختمان 119، واحد 3

تلفن: 8-36284167-031     فکس: 36284166
رتبه: 8    ضریب کیفی روزنامه: 55

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت: بودجه های عمرانی باید 
صرف توسعه و رسیدگی به امور زیربنایی کشور شود و استفاده آن در جهات دیگر 

عین بی تدبیری است
به گزارش »ایرنا« و به نقل از روابط عمومی دفتر نماینده ولی فقیه در استان، آیت 
ا... سید یوسف طباطبایی نژاد روز چهارشنبه در دیدار با استاندار اصفهان با اشاره به 
اهمیت مدیریت و تدبیر در تقویت زیرساخت ها و امور زیربنایی کشور افزود: مهار 
تورم کار ساده ای نیست و گاهی دولت ها مجبور به چاپ پول هستند مانند زمان 
دوران دفاع مقدس که پول کم آمد و دولت وقت ناگزیر به چاپ پول و استقراض 
از بانک مرکزی قرض شد، لذا اینکه کسی بگوید تورم را از بین می بریم، به این 

سادگی ها هم نیست.
امام جمعه اصفهان تصریــح کرد: اینکه بخواهید تــورم را کاهش دهید، خوب 
است، اما به شرط آنکه از منابع توسعه زیرســاخت ها مانند صنعت برق صرف 
 جای دیگری نشود. وی خاطرنشان کرد,: برای تولید و توسعه صنعت برق سالانه

 14 هزار میلیارد بودجه نیاز است و هر مقدار برق بیشتری مصرف کنیم باید تولید 
و توسعه آن نیز بیشتر شود. 

نماینده ولی فقیه در استان بیان کرد: در اصفهان 85 شهرک صنعتی وجود دارد که 
هر یک از آنها به برق نیاز دارند و تأکید دولت نیز تولید است که این کار هم نیاز به 
برق دارد. وی نگهداری و رسیدگی به جاده ها را نیز تابع همین ملاحظه دانست و 
گفت: در زمینه جاده نیز همین گونه است و امور زیربنایی باید به طور دائم بودجه 
کافی داشته باشد تا به آن رسیدگی شود و این کار در طول سالیان گذشته انجام 
نشده است زیرا ما برای نگهداری و توسعه زیربناها، بودجه کم گذاشتیم و این 

بی تدبیری است. 
آیت ا... طباطبایی نژاد اظهار کرد: البته این بی تدبیری تنها مربوط به یک دولت 
نیست؛ بنابراین، ما در اســتان خود باید به گونه ای عمل کنیم که از یک بخش 
برنداریم و در جای دیگر هزینه کنیم بکه هر یک باید در جای مناسب خود صرف 
شود. وی با بیان اینکه در حال حاضر هزاران کیلومتر جاده ساخته ایم و نگهداری 
آنها پول فراوان نیــاز دارد، گفت: این را باید دولت ها بفهمند که بودجه توســعه 

و نگهداری زیرســاخت ها صرفاً در همان جا هزینه شــود. امام جمعه اصفهان 
خاطرنشان کرد: اکنون در استان چندین جاده دوبانده داریم و طبیعی است که 
باید پول بیشتری برای حفاظت و مرمت آنها صرف کنیم در غیر این صورت از بین 
خواهند رفت. عضو مجلس خبرگان رهبری با تأکید بر تلاش و کار همه دولت ها در 
طول بیش از 40 سال عمر انقلاب تصریح کرد: همه دولت ها در جمهوری  اسلامی 
کار کرده اند مانند صنعت برق که از تولیــد 7000مگاوات پیش از انقلاب به تولید 
۹0 هزار مگاوات رسیده ایم و این معجزه است که در طول این مدت انجام شده، 
اما همه این دستاوردها نگهداری نیز می خواهد. امام جمعه اصفهان همچنین با 
اشاره به حضور بانوان در عرصه های سیاسی و اجتماعی و توصیه های دین مبین 
اسلام در باره این مسئله گفت: ما نیاز به پزشــک، ماما، پرستار، معلم و استاد 
دانشگاه زن داریم و رژیم پهلوی نیز تصور می کرد اگر آمریکا پیشرفت کرده به 
دلیل حضور زنان با وضع خاص در جامعه است، اما اگر این مسئله نیز در جامعه 

آمریکا وجود نداشت، پیشرفت آنها حتی بیش از این بود. 
به گزارش »ایرنا«، اهمیت دادن به زیرســاخت های کشــور یکی از مهمترین 
مسائلی است که اکثر کارشناســان حوزه توســعه بر آن تأکید دارند و یکی از 

علت های ناترازی های فعلی در کشور را کم توجهی به این مهم قلمداد می کنند.

مدیر هماهنگی امور گازرســانی شــرکت ملی گاز ایران پایــداری جریان گاز 
مشترکین خانگی را اولویت اصلی شرکت ملی گاز ایران دانست.

به گزارش روابط عمومی شــرکت گاز اســتان اصفهان، هوشــنگ صیدالی، 
مدیر هماهنگی امور گازرسانی شــرکت ملی گاز ایران در آیین تودیع و معارفه 
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان با اعلام مطلب فوق اظهار کرد: در شرایط 
سرمای بی ســابقه به ویژه در دی ماه و افزوده شــدن نزدیک به یک میلیون 
مشــترک جدید به مصرف کنندگان گاز طبیعی و با توجه به وجود ناترازی ها و 
اهمیت آن موضوع در جلسات مسئولین کشوری مطرح و با همراهی و همگام 
شدن مسئولین، اولویت اصلی شــرکت ملی گاز ایران پایداری جریان گاز در 
بخش خانگی تعیین شد. صیدالی گفت: پویش دو درجه کمتر که با حمایت 
ریاســت محترم جمهور آغاز شد، کمک شــایانی به پایداری جریان گاز کرد و 
پس از آن نیز همچنین ورود استانداران و معاونین در سطح استان ها و اجرای 

دستورالعمل ها تأثیر بسزایی داشت.
وی همچنین به نقش ویژه آموزش و پرورش و صداوسیما در ترویج فرهنگ 
مصرف ایمن و بهینه گاز طبیعی اشــاره کرد و افزود: جشنواره همیار گاز که در 
سراسر کشور راه اندازی شده است نقش بســزایی در ترویج فرهنگ مصرف 
ایمن و بهینه گاز طبیعی دارد و از همکاری این دو نهاد تأثیرگذار تشکر و قدردانی 
می نمایم. مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران بیان کرد: باید 
دست به دست یکدیگر داد تا ان شاءا... در زمستان سال آینده حداقل 10 درصد 
از سبد گاز کشــور که در حدود 75 درصد سبد گاز را تشــکیل می دهد را از این 

ظرفیت خارج و به سمت انرژی های تجدیدپذیر حرکت کنیم.

مشارکت و همدلی رمز موفقیت سازمان
ابراهیم محسنی، سرپرست جدید شــرکت گاز استان اصفهان در آیین تکریم 
و معارفه مدیر عامل شرکت گاز استان اصفهان گفت: شرکت ملی گاز با توزیع 
روزانه بیش از 850 میلیون مترمکعب گاز طبیعی وظایف خود را به نحو احسن 
انجام داده و این عدد نشان از عزم راسخ صنعت گاز در تأمین پایدار جریان گاز 

در کشور است و به واسطه تدابیر صورت گرفته در جایگاه بسیار خوبی است.
وی افزود: با مشارکت  و همدلی ها در تمامی ســطوح از مردم تا مسئولین به 

نتایج بسیار خوبی دست خواهیم یافت و این رمز موفقیت سازمان است.
محسنی بیان کرد: در راستای کاهش ناترازی ها باید از انرژی های تجدیدپذیر 
استفاده شود و در این بخش سرمایه گذاری های بخش دولتی و خصوصی لازم 
و ضروری است. وی به انجام منظم نشت یابی و رفع نشت به منظور هدر رفت 
گاز اشاره کرد و افزود: نزدیک به 40 میلیون متر شبکه در سطح استان اصفهان 

اجرا شده و باید این مهم مورد توجه جدی قرار گیرد.
محسنی به مبحث مجوز تأسیس گلخانه ها براســاس اقلیم نیز اشاره کرد که 
باید مورد توجه ویژه قرار گیرد که در مسئله ناترازی گاز و آب تأثیر بسزایی دارد.

وی افزود: سرمایه گذاری در بخش نیروگاه های با بازدهی پایین باید در دستور 
کار قرار گیرد و این گونه نیروگاه ها باید به نیروگاه سیکل ترکیبی تبدیل شوند و با 
کاهش سهم گاز در سبد انرژی کشور وابستگی به این نعمت خدادادی کم شود.

محســنی ســرمایه گذاری در تولید تجهیزات برقی و گازی بــا راندمان بالا را 
 از مواردی دانســت که می تواند تأثیر بســزایی در کاهش ناتــرازی برق و گاز 

داشته باشد.

خدمت به مردم از اولویت های دولت وفاق و همدلی است
اکبر صالحی، معاون امنیتی و انتظامی  اســتانداری اصفهان در آیین تکریم و 
معارفه مدیر عامل شرکت گاز استان اصفهان ضمن تشکر از زحمات ابوالقاسم 
عسکری، مدیرعامل اسبق این شرکت و آرزوی موفقیت برای دکتر محسنی، 
سرپرست  جدید این شرکت گفت: با فضیلت ترین و ارزشمندترین عبادت ها آن 
است که اخلاص در آن وجود داشته باشد و امروز خدمت به مردم از اولویت های 
دولت وفاق و همدلی اســت و کانون توجهات دولت به ســمت مردم است تا 
خدمت بهتری را به مردم ارائه کند و باید همه مدیران و مســئولین با همدلی، 

صمیمیت و روحیه جهادی در پای خدمت رسانی به مردم باشند.

بسیج استان در پویش دو درجه کمتر 
مدیر کل مدیریت بحران استانداری اصفهان در آیین تکریم و معارفه مدیر عامل 
شرکت گاز اســتان اصفهان با تأکید بر ضرورت پیش بینی و پیشگیری برای 
مدیریت بحران های احتمالی زمستان، اظهار کرد: مدیریت انرژی در شرایط 
حساس زمستان تنها با همکاری همه  جانبه دستگاه های اجرایی، برنامه ریزی 
دقیق و همراهی مردم امکان پذیر است و وظیفه داریم با هماهنگی و استفاده 

از تمام ظرفیت ها، این بحران ها را به حداقل برسانیم. 
منصور شیشه فروش افزود: آموزش، اطلاع رسانی و فرهنگ سازی در خصوص 
مصرف بهینه انرژی باید در اولویت برنامه های ما باشد و شهروندان با مشارکت 
 فعالانه و رعایت اصــول صرفه جویی، نقشــی کلیدی در عبور از این شــرایط 
ایفا می کنند. شیشه فروش گفت: اســتان اصفهان در پویش دو درجه کمتر 
بسیج شده اند و با استقبال از این پویش نسبت به کاهش دمای محیط خود 

اقدام نموده اند.
در ادامه، ابوالقاسم عسکری، مدیرعامل سابق شرکت گاز استان اصفهان ضمن 
ارائه گزارشی از عملکرد شرکت در سنوات گذشــته، به گازرسانی به 114 شهر و 
بیش از 1500 روســتا و مکان مزرعه، بیش از 20 هزار واحد تولیدی و صنعتی، 
 بهره مندی 2 میلیــون و 500 هزار واحد مصرف کننده، 68 شــهرک صنعتی و 
گاز رسانی به 154 جایگاه CNG در سطح استان اصفهان اشاره کرد و مأموریت 
و رسالت این شرکت را تأمین گاز طبیعی ایمن و پایدار برای مشترکین خانگی، 
تجاری، صنعتی و نیروگاهی دانست و برای ابراهیم محسنی، سرپرست جدید 
آرزوی موفقیت کرد و از تلاش همکاران شــاغل در شرکت گاز استان اصفهان 

تشکر و قدردانی نمود.

ویژه برنامه جشــن »پدران مخابراتی« با حضور بازنشستگان و پیشکسوتان 
مخابرات منطقه اصفهان برگزار شد. تجمع صنفی پیشکسوتان مخابرات اصفهان 
با هدایت آنان به سالن جلسات و حضور در آیین جشــن میلاد امام علی)ع( 

همراه بود. 
اصغر فارقلیطیان، مدیر جدید مخابرات منطقه اصفهــان در این آیین ، ضمن 
تبریک ولادت حضرت علی)ع( و روز پدر از قبول دعوت و حضور بازنشستگان 
در این مراســم تشــکر و بیان کرد: در حقیقت ما میراث دار خدمات و زحمات 
آنان هســتیم و هر چه امروز داریم ثمره تلاش های این بزرگواران در سال های 
خدمتشان اســت. وی افزود: مبنای ارتباط ما با بازنشســتگان و البته تمامی 
همکارانمان بر اســاس احترام خواهد بود و رویه این اســت که تا جایی که در 
حوزه اختیارات استان باشد، در جهت حل مشــکلات این عزیزان با تمام توان 

گام برداشته شود. 
مصطفی خشوعی، رئیس کانون بازنشســتگان مخابرات منطقه اصفهان نیز 
در این جلســه ضمن تبریک انتصاب مدیر جدیــد، از همراهی و حمایت  های 
ایشان تشکر کرد و به بیان مشکلات و دغدغه  های بازنشستگان پرداخت و ابراز 
امیدواری کرد که با همراهی مدیر جدید و نگاه و رویکرد ایشان، این مشکلات به 

زودی حل و فصل شود. رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی شاغلین نیز که دیگر 
سخنران این آیین بود، انتصاب مدیر جدید را تبریک گفت و از نگاه صمیمانه و 
حمایتی مدیریت جدید به شاغلین و بازنشستگان تشکر و قدردانی کرد. غلامرضا 
ســلیمانی راد همچنین گزارشی از حضور خود در جلســه با مدیر عامل شرکت 
مخابرات ایران در تهران ارائه و ابراز امیدواری کرد که با نگاه جدید و انگیزه مدیران 

جوان، شرایط سخت فعلی پشت سر گذاشته شود.

رئیس روابط عمومی و اطلاع رســانی کمیته امداد امام خمینی)ره( اســتان 
اصفهان گفت: اولین جشنواره رسانه ای »بلندای همت« با هدف تقویت مشارکت 
رسانه ها در ترویج فرهنگ انفاق و توسعه اشتغال پایدار نیازمندان برگزار می شود. 

حسین بهادرانی با بیان این خبر اظهار کرد: در ایام ا... دهه مبارک فجر »جشن 
اشتغال« برای 67۹0خانواده که به اشتغال پایدار رسیده اند، برگزار خواهد شد.

وی با بیان اینکه این جشن به منظور امیدآفرینی در جامعه و روشن سازی افکار 
عمومی نسبت به فعالیت های این نهاد در راستای توانمندی خانوارهای تحت 
حمایت برگزار می شود، گفت: همزمان با جشن خودکفایی این خانواده ها، برای 
اولین بار در سطح استان جشنواره رســانه ای »بلندای همت« با هدف تقویت 
مشارکت رسانه ها در ترویج فرهنگ انفاق و توسعه اشتغال پایدار نیازمندان برگزار 
می شود. رئیس روابط عمومی و اطلاع رســانی کمیته امداد امام خمینی)ره( 
استان اصفهان در پایان به مهلت و نحوه ارسال آثار به دبیرخانه پرداخت و بیان 
 کرد: صاحبان امتیاز و مدیران رســانه ها، نمایندگان روزنامه های سراســری، 
روزنامه نــگاران، خبرنگاران، هنرمنــدان، طراحان و متخصصــان حوزه تولید 
محتوای رســانه ای، می توانند آثار تولیدی خود را تا 25 بهمن ماه امســال به 
پســت الکترونیکی isfemdad@gmail.com یا پیام رســان ایتا به شماره 

0۹13۹147727 )روابط عمومی( ارسال نمایند.

استاندار اصفهان با اشاره به لزوم گسترش چتر حمایتی سازمان تأمین اجتماعی بر 
سر جمعیت قابل توجهی از مردم گفت: خدمات  این سازمان در استان اصفهان باید 
رضایتمندی مردم را حاصل کند. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین  الملل 
اســتانداری اصفهان، دکتر مهدی جمالی  نژاد در نشست مشترک مسئولین ارشد 
تأمین اجتماعی اظهار کرد: خدمات سازمان تأمین اجتماعی در استان اصفهان نقش 
حیاتی در تأمین امنیت اقتصادی و اجتماعی افراد دارد. وی افزود: این سازمان با 
ارائه پوشش های بیمه ای و درمانی به بیش از 72 درصد جمعیت استان، به بهبود 
کیفیت زندگی و کاهش آســیب های اجتماعی کمک می کند. استاندار اصفهان با 
اشاره به اهمیت خدمات و فعالیت های سازمان تأمین اجتماعی در استان بر لزوم 

گسترش چتر حمایتی این سازمان بر سر جمعیت قابل توجهی از مردم تأکید کرد.

رئیس اداره فضای مجازی هنر و رســانه دفتر تبلیغات اسلامی اصفهان از تولید 
بیش از 35٠ گرافیک حرفه ای اولویت پخش در صداوسیمای ملی در موضوعات 
گوناگون خبر داد. مهدی پایون در گفتگو با »مهر« اظهار کرد: اداره فضای مجازی، 
هنر و رسانه دفتر تبلیغات اسلامی اصفهان در دو سال گذشته با حمایت از طلاب و 
هنرمندان حوزه علمیه اصفهان موفق به آموزش و حمایت بیش از 15 گروه هنری در 
راستای تولید موشن گرافیک شد. وی افزود: اداره فضای مجازی اصفهان تاکنون 
حدود 35٠ گرافیک حرفه ای اولویت پخش در صداوسیمای ملی در موضوعات 

گوناگون و قالب های موشــن گرافیک متعدد شامل استاپ موشن، کلاژموشن، 
کمیک موشن و غیره تولید کرده است که از کیفیت بالایی برخوردار بوده و موضوعات 
و سناریو هم به تأیید افراد متخصص رسیده است. رئیس اداره فضای مجازی هنر 
و رسانه دفتر تبلیغات اسلامی اصفهان با اشاره به اینکه حدود 5٠ موشن گرافیک 
از سوی این مجموعه برای مرکز ملی پاسخگویی به سئوالات شرعی تولید شد، 
افزود: حدود 1٠٠ موشن گرافیک نیز برای کنگره ملی 24 هزار شهید استان اصفهان 
و تعداد زیادی موشن هم در راستای اهداف قطب ها و میزهای دفتر تبلیغات تولید 
شده و تاکنون سفارشــات خوبی از مراکز و ارگان های فرهنگی در سطح استان و 
کشور دریافت شــده است. پایون با بیان اینکه بحث رســانه ای این اداره در برند 
موشن گرافیک شکل گرفته است، گفت: این مجموعه به یکی از برندهای معروف 
در سطح کشور تبدیل شــده و افراد زیادی در حال آموزش دهی، سفارش گیری 
و تولید هســتند و کارها را به صورت کوتاه و در تعداد زیاد و بعضاً به صورت طنز با 
نریشــن ها و نریتورهای حرفه ای در قالب مطالب علمی، اقتصادی و دینی ارائه 
می کنند. وی افزود: بعضی از کارها به صورت ســریالی، مباحثی را در راســتای 
آموزش و ارتقای سطح جامعه مخصوصاً برای قشر جوان و نوجوان تولید و بارها 
در فضای مجازی پخش شده اند و شبکه های ملی هم خواستار پخش این نوع 
تولیدات هستند. امیدواریم با کمک رئیس دفتر تبلیغات اصفهان و رئیس دفتر 

تبلیغات حوزه علمیه قم تعداد بیشتری از این آثار را تولید کنیم.

به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشــکی اســتان اصفهان، دکتر سیدرضا 
موسوی، مدیر کل دامپزشکی استان اصفهان با همراهی معاون توسعه مدیریت 
و منابع، رئیس اداره برنامه و بودجه اداره کل دامپزشکی استان و رئیس شبکه 
دامپزشکی شهرستان چادگان با عبداله صانعی، فرماندار این شهرستان دیدار 
نمودند. در این جلسه دکتر سیدرضا موسوی درخصوص فعالیت ها و خدمات 
دامپزشکی گزارشی ارائه نمود و همچنین درباره موضوعات مرتبط با دامپزشکی 
شهرستان از جمله وضعیت ساختمان شبکه دامپزشکی شهرستان و وضعیت 
اعتبارات اختصاص داده شده با فرماندار به گفت وگو پرداخت. فرماندار شهرستان 
چادگان نیز ضمن خیرمقدم به مهمانان گفت: دامپزشکی با سلامت مردم ارتباط 

مستقیمی دارد و سلامت مردم و جامعه را تأمین و تضمین می کند. 
مدیر کل دامپزشــکی اســتان اصفهان نیز در ادامه ضمن تشــکر از همکاری 
همیشگی فرمانداری با شبکه دامپزشکی شهرستان خواستار مساعدت بیشتر 
جهت رفع مشکلات موجود شد. در پایان این سفر یک روزه مدیر کل دامپزشکی 

استان و فرماندار شهرســتان چادگان با همراهی همراهان از شبکه دامپزشکی 
چادگان بازدید نموده و به بررسی مشکلات و چالش های موجود پرداختند.

تولید ۳۵۰ موشن گرافیک در اداره فضای مجازی دفتر تبلیغات اسلامی اصفهان

دیدار مدیر کل دامپزشکی استان اصفهان با فرماندار شهرستان چادگان

امام جمعه اصفهان:

بودجه های عمرانی، تنها باید صرف امور زیربنایی شود
مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران:

پایداری جریان گاز مشترکین خانگی اولویت اصلی شرکت ملی گاز ایران است

برگزاری آیین نکوداشت پدران پیشکسوت مخابراتی در مخابرات اصفهان

برگزاری نخستین جشنواره رسانه ای »بلندای همت« در استان اصفهان

استاندار اصفهان:

بیمه تأمین اجتماعی با ارائه خدمات بیشتر رضایتمندی مردم را افزایش دهد 

 www:zayanderoodonline.ir
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